
10
Pust na Igu

16
Ob slovenskem 
kulturnem 
prazniku

25

Številka 02 • Glasilo Občine Ig • Leto XXX • Marec 2024

Za odnos do 
starosti in starejših 
je potrebno vzgajati 
od vrtca



2 Mostiščar 02 | Marec 2024

 BESEDA UREDNIŠTVA //////////////////////////////////////////////////////////////////////////////

Prejmejo ga brezplačno vsa gospodinjstva v Občini Ig. Cena izvoda za naročnike je 1,80 EUR. 14. marec 2024

Naslov uredništva: Mostiščar, Govekarjeva cesta 6, 1292 Ig
Telefon: 01 280 23 10
E-naslov: mostiscar@obcina-ig.si
Izdajateljski svet: Zuhra Jovanovič, predsednica, 
Zdravko Grmek, Alenka Jeraj, Rado Lovšin, Anton Modic
Naklada: 2.700 izvodov
Ustanovitelj: Občinski svet Občine Ig
Izdajatelj: Občina Ig, Govekarjeva cesta 6, 1292 Ig

Uredniški odbor: Blaž Pucihar, odgovorni urednik,  
Maja Zupančič, namestnica odgovornega urednika,  
Anka Grmek, Matjaž Zupan 
Lektoriranje: Katarina M. Bajt
Prelom: Camera, d. o. o., Ljubljana, tel. 01 420 12 00
Tisk: Present, d. o. o., tel. 01 427 22 79
Distribucija: Pošta Slovenije, d. o. o.
Naslovnica: Petra Strelec

Uredniški odbor si pridržuje pravico, da prispevke primerno priredi za tisk tako po obsegu kot po izrazu.  
Rokopisov ne vračamo. Članki morajo biti opremljeni s podpisom avtorja.
Občinsko glasilo Mostiščar z občasno prilogo Uradne objave izdajatelja Občine Ig je na podlagi Zakona o medijih  
(Uradni list RS, št. 35/2001) vpisano v razvid medijev, ki ga vodi Ministrstvo za kulturo RS pod zaporedno številko 354.
ISSN 2350-4412 Mostiščar (tiskana izdaja), ISSN 2536-4111 Mostiščar (spletna izdaja) 

Mostiščar je uradno  
glasilo Občine Ig.

Občina Ig

PISANJE ČLANKOV –  
navodila avtorjem prispevkov v Mostiščarju

Pred oddajo piscem priporočamo naslednje korake:
-  Vzemite si čas in še enkrat v miru preberite svoj članek.
-  Članek naj ima naslov, ta naj bo kratek in jedrnat – do 30 

znakov s presledki. Če je daljši, ga raje razdelite v nadna-
slov in glavni naslov.

-  Ne pozabite se podpisati, nepodpisanih člankov ne obja-
vljamo!

-  Uredite in izberite slikovno gradivo ter predvidite pod-
pise k vsaki fotografiji (gl. še posebna navodila o slikov-
nem gradivu).

Uredništvo Mostiščarja

Rok za prihodnjo številko
Gradivo za prihodnjo številko Mostiščarja zbiramo  
do četrtka, 28. marca 2024. Predvideni izid številke 
je 11. april 2024.
Svoje prispevke lahko pošljete do roka na e-pošto:
mostiscar@obcina-ig.si oz. na naslov:  
Uredništvo Mostiščarja, Govekarjeva cesta 6, Ig.

Za prepozno oddane prispevke ne moremo 
zagotoviti objave.

Obiščite spletni portal Občine Ig na: www.obcina-ig.si.

Drage bralke in bralci,
čeprav smo meteorološko v pomlad vstopili šele prvega mar-

ca, narava letos nekoliko prehiteva in nas že razvaja s toplej-
šim vremenom.

V februarju smo praznovali kulturni praznik, v okviru katerega 
so na Igu potekali številni kulturni dogodki – občinska proslava, 
razstava Martine Uršič in učencev OŠ Ig, branje Prešernovih pe-
smi, voden ogled Morostiga in gledališka predstava DFG. Več o 
kulturnih dogodkih preberite v rubriki Kultura.

Iz občinske hiše tudi tokrat poročajo o napredovanju grad-
benih del prizidka k Vrtcu Ig. V kulturni dvorani Ig je potekalo 
srečanje z županom, kamor so bili vabljeni svetniki, predstavniki 
vaških svetov, društev, zavodov in podjetij. Ob začetku kmetijskih 
opravil na poljih opozarjajo na omejitve oranja v območju cestne 
bankine. Občina Ig vas vabi na spomladansko čistilno akcijo za 
bolj čisto skupno okolje. 

Februar je bil kulturno bogat mesec, saj smo s pustnim raja-
njem že skoraj pregnali zimo. Podkrimski pustni karneval je bil 
zaradi slabega vremena odpovedan, kljub temu pa je za veselo 
rajanje vseh vrst mask poskrbela pustna gasilska veselica, ki so 
jo tokrat organizirali Občina Ig, PGD Ig in PGD Iška vas. Rubri-
ko Aktualno v tej številki zapolnjuje prometna tematika. Je vaša 
vožnja z avtomobilom vedno potrebna ali bi to pot lahko opravili 
tudi peš ali s koleso? Sledi tudi članek, ki nas opozarja na posledi-
ce neprilagojene hitrosti. 

V rubriki Društva lahko preberemo o aktivnostih čebelarjev in 
gobarjev. Likovna skupina bo v marcu odprla likovno razstavo na 
temo konj. 

Letos praznujemo prvo obletnico Morostiga ter prvo obletnico 
Tržnice Ig. Preberite, kaj vse se je od takrat spremenilo. Ne spre-
glejte vabila na dogodek Okusi Ižanskega, kamor ste vabljeni vsi, 
ki radi kuhate, pečete ali pa samo okušate. Dogajanje v občini 
je iz meseca v mesec bolj pestro, lepo vreme pa nas še dodatno 
spodbuja, da se udeležimo kakšnega od številnih dogodkov, na 
katere nas vabijo ustvarjalci in umetniki v občini.

V kotičku za mlade nas vrtec obvešča, da so se v mesecu janu-
arju vrtičkarji igrali z malo drugačnimi igračami, ki so zahtevale 
več kreativnega razmišljanja. Ne spreglejte pa tudi natečaja za 
Najbarjansko zgodbo. V rubriki Medgeneracijsko sodelovanje 
lahko preberemo intervju s patronažno medicinsko sestro, ki to 
delo na Igu opravlja že dve desetletji. 

V marčevski številki lahko preberemo tudi o dogajanju na 
barju v vrstah ižanske pažarne in o številnih športnih dosežkih. 
Številni članki o dogajanju v občini že opozarja, da se bližajo to-
plejši meseci, z njimi pa še več priložnosti za druženje, športno 
udejstvovanje in likovno ustvarjanje.

 Uredništvo Mostiščarja
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Upravna enota Ljubljana – 
Krajevni urad Ig
Govekarjeva cesta 6, Ig

Krajevni urad Ig ima uradne ure ob torkih od 8. do 12. in 
od 13. do 15. ure.

Za obisk je zaželena predhodna prijava na 01/828 16 94 
(klicni center). 

Prizidek k Vrtcu 
Ig dobiva končno 
podobo
Prizidek k Vrtcu Ig je skoraj končan. Zadnji dan februarja je 

potekal tehnični pregled, trenutno pa poteka odprava po-
manjkljivosti in dokončanje zunanje ureditve ter montaža 

notranje opreme. Pričakujemo, da bomo v drugi polovici marca 
dobili uporabno dovoljenje. Konec marca bo potekala tudi selitev 
enote vrtca Studenček.

  Polona Skledar

Srečanje z 
županom
V četrtek, 29. februarja, je župan Zlatko Usenik v dvorani 

Doma kulture Ig pripravil družabno srečanje za svetnike, 
društva, vaške svete, zavode in podjetja naše občine. 

V krajšem kulturnem programu je nastopil kvartet klarinetov 
Glasbene šole Emil Adamič, ki je dejavna tudi v naši občini, sicer 
pa prihajajo z Dobrove. Zbrane je nagovoril župan Zlatko Use-
nik, ki se je zahvalil za zaupanje in udeležbo na tem srečanju ter 
predstavil načrtovane investicije občine v prihodnosti. Program 
je povezovala Andreja Zdravje. Po uradnem srečanju so se gostje 
zadržali ob pogostitvi. 

  Maja Zupančič, občinska uprava

Kulturni program na srečanju z županom

Prizidek k Vrtcu Ig s 4 igralnicami

Del ene od notranjih igralnic v nadstropju

Ob materinskem dnevu vsem materam 
iskreno čestitam ter želim veliko veselja 

in zadovoljstva v krogu vaše družine. 

Župan Zlatko Usenik

Spoštovane občanke in občani,  
želim vam vesele velikonočne praznike, 

polne radosti, veselja in zadovoljstva.

Župan Zlatko Usenik
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Začetek kmetijskih opravil
Počasi se približuje po-

mlad, začenjajo se 
priprave na prva opravi-

la na poljih. Pogosto opažamo, 
da posamezniki v preveliki de-
lovni vnemi pri obdelovanju 
njiv preveč posegajo v cestno 
zemljišče občinskih javnih 
cest. Ne smemo pozabiti, da je 
utrjena podlaga ceste pravilo-
ma precej širša, kot je videti na 
prvi pogled. Običajno je videti 
samo asfaltirano cestišče, mo-
goče še bankino, dejansko pa 
je utrjena podlaga ceste na po-
vršini, prekrita s travinjem, še 
vsaj meter širša.

Po Zakonu o cestah 
ZCes-2 (Uradni list RS, 
št.  132/22,  140/22  – ZSDH-
-1A,  29/23  in  78/23  – ZUNPE-
OVE) je cestno zemljišče par-
cela, katerega mejo na podlagi 
predpisov o projektiranju jav-
nih cest določajo linije med 
skrajnimi točkami prečnega 
in vzdolžnega profila cestnega 
telesa, vključno z napravami 
za odvodnjavanje. Bankina je 

utrjen vzdolžni del cestišča ob 
zunanjem robu vozišča, ki za-
gotavlja bočno stabilnost vo-
zišča in brežine ter omogoča 
namestitev prometne signali-
zacije in opreme.

Z oranjem globoko v cestno 
zemljišče prihaja do poškodo-
vanja podlage, kar se kmalu 
pokaže v obliki posedkov in 

razpok cestišča ter uničenja 
poljskih poti.

Namen članka je vzdrže-
vanje življenjskega reda ter 
zagotavljanje spoštovanja 
osnovnih predpisov. Prav 
zato vas želimo opozoriti, da 
pri oranju v bližini občinskih 
javnih cest upoštevate mini-
malni  odmik 1 m od bankine, 

cestne brežine ali obcestnega 
jarka in poljskih poti.

Za lažje razumevanje, kako 
orati njive, je to predstavljeno 
na fotografijah.

 Uroš Čuden, 
občinska uprava

Urnik Zbirnega centra Matena

Poletni čas (od aprila do septembra):  
sreda, 9.00–12.00 ter 15.00–19.00

Zimski čas (od oktobra do marca):  
sreda, 9.00–12.00 ter 14.00–17.00

Zbirni center Matena je odprt tudi vsako prvo 
in tretjo soboto v mesecu od 9.00 do 12.00.
Če je ta dan praznik, je zbirni center zaprt.

Zbiranje komunalnih 
odpadkov

Občanke in občane obveščamo, da bo koncesionar zbiranja 
in odlaganja komunalnih odpadkov, JP VOKA - SNAGA 
d.o.o., Ljubljana organizirala zbiranje nevarnih odpadkov 

iz gospodinjstev v naši občini v naslednjih terminih:
- Škrilje, pred gasilskim domom, v četrtek, 28. 3. 2024, od 9.00 do 

12.00.
- Ig, pred gasilskim domom, v četrtek, 28. 3. 2024, od 13.00 do 

16.00.

Čistilna akcija
Občina Ig v sodelovanju z vaškimi skupnostmi ter društvi 

organizira spomladansko čistilno akcijo na območju Občine 
Ig. Čistilna akcija je predvidena v soboto, 6. 4. 2024. 

Naredimo naše okolje bolj čisto.

Občinska uprava 
  Andreja Platnar

http://www.uradni-list.si/1/objava.jsp?sop=2022-01-3113
http://www.uradni-list.si/1/objava.jsp?sop=2022-01-3442
http://www.uradni-list.si/1/objava.jsp?sop=2023-01-0618
http://www.uradni-list.si/1/objava.jsp?sop=2023-01-2478
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Režijski obrat sporoča
Informacije za 
uporabnike pitne vode  
in letno poročilo

Skladno z Uredbo o pit-
ni vodi (Ur. list RS, št. 
61/2023) objavljamo 

poročilo o pitni vodi v letu 
2023 v Občini Ig. Razširjena 
oblika poročila je dostopna 
na spletni strani občine www.
obcina-ig.si, kjer so objavljena 
tudi poročila z zadnjih vzorčenj 
na posameznih vodovodnih 

sistemih, načini obveščanja 
uporabnikov vodovodnega 
omrežja ter informacije glede 
na zahteve priloge 4 Uredbe o 
pitni vodi.

Cena vodarine od 1. 7. 2023 
je 1,5678 EUR/m3.

Na računih uporabnikov je 
viden podatek o količini pitne 
vode, ki jo porabi uporabnik 

javne službe v obračunskem 
obdobju, po novem je na ra-
čunih viden tudi podatek o 
povprečni letni, mesečni in 
dnevni porabi vodarine.

Za dodatne informacije lah-
ko pišete na rezijski.obrat@
obcina-ig.si ali pokličete na 
telefon 01/2802-314.

 Katja Ivanuš, režijski obrat

Kemijska analiza voda
Rezultati laboratorijskih preizkušanj vzorcev pitne vode, odvzetih iz omrežja pri uporabnikih v letu 2023

Vodovodni sistem (VS)

skupno število 
odvzetih vzor-
cev 

mikrobiološka preizkušanja (M) fizikalno kemijska preizkuša-
nja (K)

M K
SKLADNO NESKLADNO

EC Ent. KB CP
S

SKLADNO NESKLADNO

S % S % % S %
IŠKA VAS 30 4 30 100 0 0 0 0 0 0 4 100 0 0
GOLO-ZAPOTOK 98 16 86 87,7 12 12,2 0 0 6 2 16 100 0 0
CVS BREST 20 4 20 100 0 0 0 0 0 0 4 100 0 0
VISOKO-ROGATEC 25 4 24 96 1 4 0 0 1 0 4 100 0 0
BREZOVA NOGA 4 4 4 100 0 0 0 0 0 0 4 100 0 0
GORNJI IG 10 2 10 100 0 0 0 0 0 0 2 100 0 0
SKUPAJ (omrežje) 187 34 174 93 13 6,9 0 0 7 2 34 100 0 0

Legenda: M – mikrobiologija, K – kemija, S – skupaj, EC.– Escherichia coli, Ent. – enterokoki, KB – koliformne bakterije, CP – Clostridium perfringens.

Grafični prikaz rezultatov 
laboratorijskih preizkušanj 
vzorcev pitne vode, 
odvzetih iz omrežja pri 
uporabnikih v letu 2023

Režijski obrat
Vodovod, kanalizacija – 24-urna dežurna služba:
041/408-407

Stanje vodomernega števca lahko sporočite:
− po telefonu: 01/2802-314
− po elektronski pošti: rezijski.obrat@obcina-ig.si
−  preko elektronskega obrazca, ki ga najdete na  

www.obcina-ig.si

M (skupaj)
M (skladno)
M (neskladno)
K (skupaj)
K (skladno)
K (neskladno)

IŠKA VAS

GOLO- 
ZAPOTOK

CVS BREST

VISOKO- 
ROGATEC

BREZOVA  
NOGA

GORNJ IG

30
30
0
4
4
0

98
86
12
16
16
0

20
20
0
4
4
0

25
24
1
4
4
0
4
4
0
4
4
0

10
10
0
2
2
0

0

ŠTEVILO VZORCEV

25 50 75 100

mailto:rezijski.obrat@obcina-ig.si
mailto:rezijski.obrat@obcina-ig.si
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Obveščanje javnosti glede na 
zahteve Uredbe o pitni vodi 
(UL RS, št. 61/2023), Priloga 4
1. Identifikacija upravljavca vodovoda:  

Občina Ig, režijski obrat
Telefon: 01/2802-300, 01/2802-314
E-pošta: info@obcina-ig.si
Spletna stran: www.obcina-ig.si

2. Prispevna območja vodnih virov v ob-
čini Ig so prikazana - v prilogi 1 Ured-
ba o vodovarstvenem območju za vod-
no telo vodonosnikov Ljubljanskega 
barja in okolice Ljubljane (Uradni list 

RS, št. 115/07, 9/08 – popr., 65/12 in 
93/13) na povezavi: www.pisrs.si/Pis.
web/pregledPredpisa?id=URED4396

Oskrbovalno območje Vasi
Število  
uporabnikov

Dezinfekcija 
(da/ne)

Dezinfekcijsko 
sredstvo

Druga priprava 
vode (da/ne)

Golo – Zapotok Zapotok, Golo, Škrilje, Visoko – del 
(od hš 163 dalje), Dobravica, Pod-
gozd, Sarsko

1521 Da Natrijev  
hipoklorit

Ne

Visoko – Rogatec Visoko
Rogatec

286 Ne UV dezinfekcija

Iška vas Iška vas, Iška, Kot 676 Ne Ne

Sistem iz vodarne Brest Ig, Brest, Matena, Iška Loka, Vrblje-
ne, Strahomer, Tomišelj, Podgozd, 
Staje

4246 Da Plinski klor UV dezinfekcija 
pred kloriranjem

Sistem iz vodarne Brezova noga 
(Draga, Kremenica)

Draga, Kremenica 222 Da Klorov dioksid Ne

Gornji Ig Gornji Ig 32 Da Natrijev hipok-
lorit

Ne

3. Najnovejši rezultati spremljanja pitne 
vode so dostopni

–  V obliki poročil o preskusih na sedežu 
Občine Ig, Govekarjeva cesta 6, Ig

–  Na spletni strani občine Ig www.obci-
na-ig.si (spremljanje pitne vode – poro-
čila)

4. Nevarnosti za zdravje uporabnikov 
pitne vode ne ugotavljamo. Z name-
nom preprečevanja tveganj za zdravje 
zaradi razmer v interni vodovodni na-
peljavi uporabnikom svetujemo, da se 
seznanijo in upoštevajo navodila obja-
vljena s strani NIJZ.

5. Tveganja, ki so na oskrbovalnih obmo-
čjih v upravljanju Režijskega obrata 
občine Ig prepoznana kot relevantna, 
so povezana s prisotnostjo industrije, 
prometa, poselitve in kmetijstva na 
vodovarstvenih območjih vodnih vi-
rov. Med nevarne dogodke, ki bi lahko 
ogrozili varnost oskrbe s pitno vodo, 
se uvrščajo tudi okvare na vodovod-
nih omrežjih, napravah in objektih, ki 
so posledica neustreznega tehnične-
ga in zdravstveno-higienskega stanja 
elementov vodovodnega sistema kot 
posledica starosti materialov, nestro-
kovne gradnje ali slabe kakovosti ma-
terialov iz preteklega obdobja. Z viso-
ko oceno tveganja je ocenjen potres, 
pričakovati pa je mogoče, da se bodo 

ocene tveganja za naravne pojave, ki 
so posledica podnebnih sprememb 
(suše, poplave), še poviševale.

6. Nasveti, kako odgovorno ravnati z 
vodo:

Naravna pitna voda:
–  nenadomestljiva dobrina
–  neprecenljiva dobrina
–  nujno potrebna za življenje
–  skrbno ravnajmo z njo
–  varčujmo z vodo
–  preprečujmo okvare
–  čimprej sanirajmo okvare
–  upoštevajmo navodila NIJZ in  

upravljavca vodovoda
–  z vodo ravnajmo odgovorno

Obvestilo
Vse zainteresirane obveščamo, da sta na splet-
ni strani Občine Ig objavljena javna razpisa: 

-   Javni razpis za sofinanciranje programov 
turistične dejavnosti v Občini Ig za leto 
2024

-   Javni razpis za sofinanciranje prireditev v 
Občini Ig v letu 2024

Objave Občine Ig v glasilu Uradni 
list Republike Slovenije
Od 20. 1. do 1. 3. 2024:
-  Sklep o ukinitvi zaznambe statu-

sa grajenega javnega dobra lokal-
nega pomena, UL št. 9, 2. 2. 2024 

- Sklep o določitvi cen programov 
vrtca v Javnem zavodu Vrtec Ig, 
UL št. 9, 2. 2. 2024 

- Odlok o spremembah in dopol-
nitvah Odloka o podlagah za od-
mero komunalnega prispevka za 
obstoječo komunalno opremo za 
območje Občine Ig, UL št. 9, 2. 2. 
2024
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Uradne objave
Skladno s Statutom Občine Ig (Uradni list RS, št. 39/2016) in Pravilnikom o sofinanciranju ljubiteljske 

kulturne dejavnosti v Občini Ig (Ur. l. RS, št. 19/2018) in Letnim programom kulture Občine Ig za leto 2024, 
objavlja Občina Ig

JAVNI RAZPIS
za sofinanciranje ljubiteljske kulturne dejavnosti v Občini Ig v letu 2024

 1.
Predmet javnega razpisa so finančna 
sredstva iz proračuna Občine Ig, za sofinan-
ciranje  ljubiteljske kulturne dejavnosti v Ob-
čini Ig za obdobje 1. 1. – 31. 12. 2024.

2.
S proračunom Občine Ig za leto 2024 se za 
sofinanciranje ljubiteljske kulturne dejavnosti 
nameni sredstva v višini 20.651,70 eur. Na 
podlagi Letnega programa se nameni za po-
samezne dejavnosti:

dejavnost sofinanciranje

gledališka 2.000,00 eur

pevska 5.800,00 eur

literarno -glasbena 600,00 eur

plesna 800,00 eur

likovna 700,00 eur

lutkovna 300,00 eur

honorarji 3.301,70 eur

JSKD 1.700,00 eur

Sofinanciranje uporabe 
prostorov

4.800,00 eur

Snemanje studijskih 
skladb in videospotov, 
Klub harmonikarjev Kumše

650,00 eur

Skupaj 20.651,70 eur

3.
Upravičenci do finančnih sredstev so izvajal-
ci, navedeni v 2. členu Pravilnika, ki izpolnju-
jejo sledeče pogoje:
- imajo sedež v Občini Ig,
-  so registrirani kot društvo najmanj eno leto,
-  imajo urejeno evidenco o članstvu, plačano 

članarino in urejeno ostalo dokumentacijo, 
kot določa Zakon o društvih,

-  redno, v rokih dostavljajo načrte in poročila 
o izvajanju kulturnih programov,

- da je njihova dejavnost neprofitna,
-  poslujejo v skladu z zakonskimi predpisi in 

statutom,
-  da je predloženi program namenjen čim 

večjemu številu uporabnikov.

4.
Do sorazmernega dela sredstev za delova-
nje je upravičena Območna izpostava JSKD 
Ljubljana Okolica, koordinator medobčin-
skega delovanja društev. 

5.
Predlagatelji morajo oddati vlogo za sofinan-
ciranje na razpisnem obrazcu, ki ga lahko 
dobijo v času uradnih ur na Občini Ig, Gove-
karjeva cesta 6, Ig ali na spletni strani obči-
ne: www.obcina-ig.si.

6.
Prijav, ki ne bodo oddane na predpisanem 
obrazcu  komisija ne bo upoštevala. 
Prijave je potrebno poslati na Občino Ig, Go-
vekarjeva cesta 6, Ig s pripisom »Javni raz-
pis – kultura 2024; NE ODPIRAJ«, najkasneje 
do 3. 4. 2024. Prepozno prispele prijave ne 
bodo obravnavane. Odpiranje prijav bo 4. 4. 
2024 ob 11. uri na Občini Ig, Govekarjeva 
cesta 6, Ig, v pritličju.

7.
Izbor programov in izvajalcev bo opravila 5 
– članska strokovna komisija, ki jo imenuje 
župan.

8.
Predlagatelji bodo do 7. 5. 2024 s sklepom 
obveščeni o izidu razpisa.

9.
Razpisna dokumentacija je objavljena na 
spletni strani Občine Ig: www.obcina-ig.si 
Dodatne informacije glede razpisa so vam 
na voljo na tel.: 01/2802-310 (Polona Skle-
dar) ali po mailu: polona.skledar@obcina-ig.
si.

Župan Občine Ig
Zlatko Usenik

Številka: 439-0001/2024
Datum: 7. 3. 2024

Na podlagi 17. člena Zakona o športu (Ur. l. RS, št. 29/17, 21/18 – ZNOrg in 82/20) in  
11. člena Odloka o sofinanciranju Letnega programa športa v Občini Ig  

(Uradni list RS, št. 195/20), Občina Ig objavlja najavo

JAVNEGA RAZPISA
za sofinanciranje Letnega programa športa v Občini Ig za leto 2024

Predmet javnega razpisa je zbiranje predlo-
gov za sofinanciranje programov oziroma 

dejavnosti Letnega programa športa v Obči-
ni Ig v letu 2024.

Vse podrobnosti o javnem razpisu in razpi-
sna dokumentacija je do izteka prijavnega 
roka, dne, 10. 4. 2024 dostopna na spletni 

strani Občine Ig: www.obcina-ig.si.

Župan Občine Ig
Zlatko Usenik

Številka: 439-0006/2024
Datum: 7. 3. 2024

http://www.obcina-ig.si
http://www.obcina-ig.si
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Prva pustna gasilska veselica je pregnala zimo

Pust na Igu, ki je letos po-
tekal 10. februarja, je bil 
drugačen, kot smo ga 

bili vajeni v preteklosti. Obči-
na Ig, PGD Ig in PGD Iška vas 
so skupaj zavihali rokave in 
pripravili pestro pustno sobo-

to, ki je tokrat trajala dolgo v 
noč.

Več kot 60 članov PGD Ig in 
PGD Iška vas je ves teden pred 
pustno soboto pridno priprav-
ljalo prizorišče, s preostalimi 
gasilskimi društvi iz naše ob-

čine pa so postavili šotor. S 
svojo umetniško žilico je pri-
speval tudi Radko Šteblaj, ki 
je okrasil točilni pult. Ob odru 
je bila privezana iškovarska 
pustna kamela, poleg nje pa 
je bil traktor Zetor, ki je napo-

vedoval eno izmed najprilju-
bljenejših pesmi gostujočega 
ansambla Zetor.

Sobotni večer so popestrili 
člani ansambla Raubarji, ki so 
ogrevali množico v ritmih na-
rodno-zabavne kot tudi druge 
popularne glasbe. Da obisko-
valci med plesom in rajanjem 
ne bi ostali lačni in žejni, so 
prostovoljni gasilci poskrbe-
li za okusno hrano in pijačo. 
Poleg krofov so si obiskovalci 
lahko privoščili sendvič z natr-
gano svinjino, hot dog, pomfrit 
in palačinke.

Izvedba tako velikega do-
godka vsekakor ni bila eno-
stavna, zato se ob tej prilož-
nosti zahvaljujemo Občini Ig 
ter članom PGD Ig in Iška vas, 
ki so več dni pripravljali in na 
koncu tudi pospravili prizori-
šče pustnega rajanja.

 Blaž Pucihar,  
PGD Iška vas

Pust na Igu
Podkrimski pustni karneval letos v okrnjeni obliki

Letošnji Pust na Igu (kot 
smo ga poimenovali) je 
Občina Ig pripravljala v 

tesnem sodelovanju s prosto-
voljnima gasilskima društvo-
ma Ig in Iška vas. Bolj ko se je 
bližala pustna sobota, slabša 
je bila vremenska napoved. 

Ker povorka poteka na pros-
tem, smo bili primorani načr-
tovani program izpeljati v okr-
njeni obliki. Odpovedali smo 
dopoldanski otroški program 
in povorko pustnih mask po 
središču Iga, saj bi dež mnogo 
maškaram uničil ali zelo poš-

kodoval kostume, v katere so 
vložile mnogo dela in truda. 
Izpeljali pa smo večerni pro-
gram, na katerem so za hrano 
in pijačo skrbeli gasilci, zbrani 
obiskovalci pa so se zabavali 
ob zvokih ansambla Raubarji. 

Hvala vsem za sodelovanje, 

Pekarni Pečjak pa za donacijo 
krofov. Se vidimo prihodnje 
leto!

 Maja Zupančič,  
občinska uprava

Pustna ekipa iz PGD Ig in PGD Iška vas   Lovro Japelj

Pustno rajanje je trajalo dolgo v noč.    Žiga Drnovšek



9Mostiščar 02 | Marec 2024

 AKTUALNO ///////////////////////////////////////////////////////////////////////////////////////////////

Spet so pred nami toplejši 
dnevi in čas, ko sta tudi 
hoja in kolesarjenje bolj 

prijetna kot v mrzlih zimskih 
dneh. Mogoče je prihajajoča 
pomlad čas, da poskusimo 
spremeniti svoje potovalne 
navade in začnemo razmišlja-
ti o bolj trajnostno naravna-
nih oblikah mobilnosti, kot 
so hoja, kolesarjenje, uporaba 
javnega prevoza, skupne vo-
žnje, parkiranje zunaj mestnih 
jeder. Spreminjanje navad zah-
teva čas in ponavljanje, zato je 
to najlažje začeti ob prelomni-
cah, in mogoče so ravno to-
plejši in daljši dnevi tisti, ki 
nam bodo dali več volje za to.

Na evropski ravni je Slove-
nija v samem vrhu po uporabi 
avtomobilov in po tem, koliko 
denarja jim v gospodinjstvih 
namenimo. Veliko število av-
tomobilov pa je tudi razlog za 
gnečo na cestah, za katero ni 
kriva le prometna infrastruk-
tura, ampak tudi čezmerna 
raba avtomobilov.

Raziskave kažejo, da se ve-
liko krajših poti opravi z avto-
mobilom, in ravno krajše poti 
so najprimernejše, da se jih 
lahko opravi aktivno, peš, s 
kolesom, skirojem … Med kraj-
šimi vsakodnevnimi potmi gre 
najpogosteje za poti na delo, 
spremljanje otrok v šolo in vr-
tec, prostočasne aktivnosti ter 
manjše opravke.

Za ozaveščanje o negativ-
nih posledicah pretirane rabe 
avtomobila za kratke vsako-
dnevne poti ter spodbujanje 
sprememb potovalnih navad 
je bila na slovenski ravni uve-
dena kampanja Manj kot dva s 
sloganom Za manj kot dva je 
avto doma!. Več o tem si lah-
ko preberete tudi na spletnih 
straneh: https://ipop.si/ in 
https://www.sptm.si/.

Spodbujajmo tudi otroke, 
da se bodo v šolo odpravili 
peš ali s kolesom, seveda če že 
imajo kolesarski izpit. Pri tem 
pa je potrebno posebno pozor-
nost nameniti njihovi varnosti 
v prometu. Otroci so manjše 
rasti, in zato slabše vidni na 

cesti, hkrati pa še ne morejo 
dobro presoditi, kolikšna je 
oddaljenost vozila in njegova 
hitrost, težje pa tudi določijo, 
od kod prihaja zvok. To tudi 
pomeni, da otrok morda ne 
bo znal predvideti nevarne 
situacije, zato pa moramo biti 
vozniki toliko bolj pozorni in 
otrokom prepustiti prednost, 
če se le da. Potrudimo se pred-
videvati situacije, ustavimo 
jim na prehodih za pešce, upo-
števajmo omejitve hitrosti in 
sploh cestno-prometne pred-
pise – bodimo otrokom vzor! 
Poskrbimo, da se bodo na cesti 
počutili varne.

Ravno za zagotavljanje var-
nih pešpoti je bila zgrajena 

tudi brv Rastuke. Otroci so 
navdušeni, da lahko pot v šolo 
opravijo po varnejši in hkra-
ti krajši poti. Moramo pa na 
tem mestu opozoriti, da je brv 
namenjena le za pešce. V zad-
njem času smo namreč preje-
li več opozoril, da se po brvi 
nekateri vozijo tudi z motorji, 
čeprav na prepoved opozarja-
jo prometni znaki. To poslab-
šuje varnost pešcev in hkrati 
čezmerno uničuje novo brv. 
Prosimo, da se na brvi in sicer 
obnašate odgovorno in upo-
števate predpise – predvsem 
zaradi varnosti pa tudi ker bi 
morali zaradi neprimerne upo-
rabe brvi (vožnja z motorji) za 
njeno obnovo namenjati doda-

tna finančna sredstva, ki bi jih 
lahko namenili drugam. Naj-
manj, kar si želimo, pa je, da 
bi zaradi objestnosti nekaterih 
prišlo do neljube nesreče.

Za konec pa še to. Delite 
z nami svoje izkušnje v zve-
zi s trajnostno mobilnostjo. S 
kakšno navdihujočo zgodbo o 
spremembi potovalnih navad, s 
svojimi izkušnjami, s fotografijo 
svoje vsakodnevne poti. Mogo-
če bo prav vaša zgodba navdih 
tudi drugim. Prispevke lahko 
pošljete na elektronski naslov: 
mira.zagar@obcina-ig.si.

   Mira Žagar, 
podžupanja

Spomladi lahko spet več poti 
opravimo peš ali s kolesom

Brv je namenjena pešpoti, in ne vožnji z motorjem!

https://ipop.si/
https://www.sptm.si/
mailto:mira.zagar@obcina-ig.si
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O hitrosti
V današnjem hitrem 

tempu življenja nam 
nemalokrat iz različnih 

naslovov sporočajo, da je čas 
denar. Če to drži ali pa si do-
volimo, da postane tudi naše 
vodilo življenja, je posledica 
tega reka, da se nam neneh-
no nekam mudi, smo nemirni 
ter vedno in povsod iščemo 
bližnjice in hitre realizacije. 
Četudi tega ne povezujemo 
zgolj z denarjem in načinom 
življenja, pa nam hitrost skla-
dno z našimi veščinami, zmo-
žnostmi in razumevanjem 
lahko daje občutek svobode, 
športnega in dinamičnega 
duha, uspešnega nadziranja 
prehajanje od točke A do toč-
ke B itd. V cestnem prometu in 
pri obvladovanju hitrosti nas 
kot voznike ravno tu čaka past. 
V resnici smo bitja, ustvarjena 
za hojo in gibanje do 5 km/h, 
vse naprej od tu je stvar oseb-
nega razvoja, kognitivnih in 
fizičnih sposobnosti, veščin, 
treninga, prakse itd. In ker 
nam tehnološki razvoj omogo-
ča napredek, so nam zaupali 
številna pomagala, da se lahko 
gibljemo hitreje, še hitreje in 
najhitreje. Lahko je to avtomo-
bil, motorno kolo, e-kolo, e-ski-
ro ali druga prevozna sredstva. 
Kako varno, uspešno in zado-
voljno jih bomo uporabljali 
zase in za druge udeležence v 
prometu, je praviloma in naj-
bolj odvisno od zdrave in ra-
zumne glave. Ne glede na fri-
zuro, prijeten ali manj prijeten 
videz je dejstvo, da se v naših 
glavah skrivajo številni krasni 
in manj krasni darovi, znanja, 
izkušnje, vedenja in modrosti. 
Ob pravih informacijah, spod-
budi in vzgoji obstaja velika 
verjetnost, da nas bodo te ob-
varovale pred našimi željami, 
občutki in spodbujanjem k 
večji in višji hitrosti, ki zna biti 
žal na cestah usodna za nas, 
naše bližnje ali druge.

Družba in hitrost na cestah
Da lahko prevažamo osebe, 

blago in transport, smo v druž-
bah zgradili cestna omrežja. 
Vsa logistika temelji na pre-
točnosti in varnosti. Torej da 
varno in pravočasno pripe-
ljemo človeka ali dobrino od 
točke A do točko B. Želja vseh 
je, da pridemo na cilj in nazaj 
zdravi, nepoškodovani in s ce-
lim tovorom, kajne? Nekateri 
zagovarjajo pomembnost hitre 
pretočnosti, ki zagotavlja ra-
zvoj družbe, in drugi številne 
omejitve, saj dajejo prednost 
varnosti. Uspešne države so 
nedvomno tiste, ki znajo ta dva 
pola uskladiti v dobro vseh. To 
največkrat rešujejo z moderno 
in razvito infrastrukturo cest 
– upravljanjem ali vodenjem 
prometa, jasnimi pravili, ome-
jitvami, tehničnimi pripomoč-
ki v vozilih, izobraževanjem 
otrok, mladih  in treniranjem 
voznikov, ločevanjem in kre-
iranjem površin, območij za 
različne udeležence v prometu 
itd. Bistveno pri vseh novostih 
je razumevanje ljudi, zakaj do-
ločen ukrep uvajamo, čemu 
služi, kaj je njegova sporočil-

nost, vrednost in seveda cilj v 
dobro nam kot posamezniku, 
drugim udeležencem, lokal-
ni skupnosti in družbi. S tem 
področjem se različne druž-
be in različna okolja različno 
spoprijemajo in soočajo ter 
se o njem različno odločajo. V 
Sloveniji ni nobena skrivnost, 
da se sprememb bojimo, vanje 
dvomimo, jih ne sprejemamo 
zlahka, v zadnjem obdobju pa 
smo temu dodali še kup različ-
nih ozadij, motivov in intere-
sov, zaradi česar se bistvo raz-
gubi, podre, razstavi in uniči. 
Zanimiv primer dobre prakse 
je pred številnimi leti izpelja-
ni projekt  umirjanja prometa 
na 30 km/h na Prulah v Lju-
bljani. Ob predlogu so številni 
domačini, ki so si sicer želeli 
promet umiriti, nasprotovali 
tej prometni ureditvi. Kmalu 
so ugotovili, da sta kakovost 
in varnost prinesli želeni na-
čin in utrip prometa v okolico 
njihovih domov. Danes bi gle-
de na anketo, ki smo jo izved-
li v okviru EU projekta Slow 
City, najbolj ostri nasprotniki 
uvedbe postali njeni največji 
zagovorniki. Seveda pa je tre-

ba poudariti, da gre za celovi-
to ureditev okolja in cest, in ne 
zgolj postavitev prometnega 
znaka 30 km/h, kar bi bil na 
isti cesti in infrastrukturi naj-
verjetneje zgolj in samo pra-
zen administrativni ukrep.

Ali ste vedeli
Slovenske ceste so do leta 

2024 zahtevale 7.885 življenj, 
329.758 udeležencev pa se je 
telesno poškodovalo. Statistič-
na poročila policije in Agenci-
je za varnost prometa pravijo, 
da je hitrost, ki je lahko previ-
soka ali neprilagojena glede 
na stanje vozišča in okoliščine, 
botrovala približno 38 % vseh 
nesreč. Vzrok za nastanek 
posledic lahko torej v največji 
meri poiščemo v naših glavah, 
nerazumevanju posledic hitro-
sti, precenjevanju vozniških 
sposobnosti ter dejstvu, da 
smo preskočili dober trening 
varne vožnje, kjer bi nazorno 
spoznavali pluse in minuse 
hitrosti ter svojih sposobnos-
ti. Izračun odstotek ter šte-
vilo umrlih in poškodovanih 
prepuščam vam. Sam v njih 
že vrsto let vidim le imena in 
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priimke, za katere vem, da bi 
bili še vedno lahko med nami, 
če … In že kar vidim in čutim 
jezo nekterih, ki bodo hiteli 
razlagati, kolikokrat je za na-
stanek nesreče kriva tudi ces-
ta, ne samo voznik. Pomirite 
se, tudi vi imate prav, seveda. 
Torej? Tako ene kot druge po-
zivam k razmisleku, ali je kdo 
od vas v teh nemih statistikah, 
številkah in odstotek prepoz-

nal nekoga od svojih bližnjih, 
prijateljev, znancev, kolegov, 
sodelavcev, krajanov. Z ime-
nom, priimkom, življenjsko 
vlogo in zgodbo. Je kdo govo-
ril s prehitrim voznikom, ki je 
povzročil hudo nesrečo in ima 
samo eno željo, da bi film do-
godka zavrtel nazaj, vozil ne-
koliko počasneje, pa se to žal 
ne more več zgoditi? In med 
njimi se kaj hitro lahko znaj-

demo tudi sami! Ste morebiti 
preslišali učitelje matematike, 
fizike, varne vožnje ali starej-
šega, modrega človeka, ki jo 
govoril o reakcijskih časih, 
zavorni poti, varnostni razda-
lji, delovanju sil pri različnih 
hitrostih? Vzemite si minuto 
časa, poglejte in premislite: 

Zakaj in kje 30 km/h
Številne najvarnejše drža-

ve EU hitrost vožnje na hitrih 
cestah postopoma omejuje-
jo na 100 km/h, v naseljih pa 
s 50 prehajajo na 30 km/h. V 
zadnjem obdobju največje pre-
mike na tem področju ome-
jevanja in nadzora hitrosti, 
predvsem v naseljih, uvajajo 
v Franciji, Nemčiji in sosednji 
Italiji. Zaveza ministrov za in-
frastrukturo držav EU, torej 
tudi Slovenije, je, da se  kore-
nito poseže v najpogostejše 
vzroke prometnih nesreč, kar 
hitrost nedvomno je, in zmanj-
ša najhujše posledice do leta 
2030 oziroma doseže Vizijo 
NIČ do leta 2050. V naseljih, z 
začetkom predvsem v okolici 
šol, vrtcev in spalnih sosesk, 
se v lokalnih skupnostih naj-
večkrat odločajo za omejitev 
hitrosti  30 km/h zaradi:
• dejstva, da se tveganje 

za smrt ali hudo poškod-
bo v primeru trka vozila 
s pešcem ali kolesarjem 
zmanjša za 40 % (pri 50 
km/h je verjetnost 50 %, pri 
30 km/h le 10 %),

• dejstva, da z znižanjem pov-
prečnih hitrosti za 1 km/h v 
naseljih zmanjšamo število 

umrlih in hudo poškodova-
nih za 4 %,

• dejstva, da ima omejitev po-
zitivne učinke na zdravje, 
okolje, medosebne odnose 
ter dvig kakovosti in življe-
nja v soseski,

• dejstva, da lahko stanoval-
ci neposredno odločajo in 
soustvarjajo varno okolje,  
bivalne pogoje in režim pro-
meta v svoji okolici, 

• dejstva, da se z modernimi 
arhitekturnimi oblikami 
prenove cest (optične re-
šitve, dvig vozišč in različ-
ne oblike tlakovanj, barvne 
rešitve …) vsakemu udele-
žencu v prometu povsem 
naravno in samoiniciativno 
sporoča, da imajo tu pred-
nost šibkejši udeleženci 
(pešci, kolesarji, otroci, sta-
rejši, invalidi),

• dejstva, da nam je mar za 
zdravje in življenje nas 
vseh, ki živimo na območju 
30 km/h.

 Robert Štaba, 
predsednik Zavoda  

Varna pot

O predsedniku Zavoda Varna pot

Robert Štaba je ustanovitelj in predsednik Zavoda Varna pot. V mednarodnem oko-
lju je prepoznan kot strokovnjak na področju varne mobilnosti. Svoje bogate izkušnje je 
soustvarjal v številnih EU-projektih in programih ter na dolgoletni funkciji podpredse-
dnika FEVR – Evropskega združenja žrtev prometnih nesreč in člana upravnega odbora 
EuRORAP – konzorcija za ocenjevanje varnosti cest v EU.
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Kultura je stvar vseh
Tu, na Ižanskem, sem pred 

15 leti pognala korenine. 
V tisti osamljeni žepek 

ižanske občine me je čisto za-
res pripeljalo srce. Vleklo me je 
stran od mesta, v naravo, otroci 
so bili majhni, in tako me je pot 
skozi gozd čisto naključno pri-
peljala na sredino hriba, kjer da-
nes živim. Tukaj zdaj uresniču-
jem svoje sanje, delam v mestu, 
kjer se srečujem z ljudmi, mno-
žicami, rada imam svoje delo v 
gledališču in svetu umetnosti. 

Na delo občine se ne spoz-
nam, nikoli se nisem ukvarjala 
s kakšno družbeno aktivnostjo, 
moje delo me jemlje celo. A 
v ponorelem svetu, ki je ved-
no bolj nezadovoljen, v svetu, 
ki ves čas pričakuje in kaže s 
prstom na druge, sem se neke-
ga poletnega dne odločila, da se 
v ustvarjanje dobre in prijazne 
družbe vključim tudi jaz aktiv-
no – tam, kjer sem doma. Svo-
je znanje in izkušnje si želim 

deliti s svojimi sosedi, z ižanci, 
pa čeprav šele spoznavam zgo-
dovino Iga, lepote cele Ižanske 
občine, utrip njegovih prebival-
cev, želje, njihova – vaša priča-
kovanja.

Začela sem lani, recitirala 
sem Prešernove poezije na ob-
činski proslavi slovenskega kul-
turnega praznika. Prvič sem se 
sprehodila po odrskih deskah 
čisto novega gledališča na Igu, 
ki ima potencial velikih priredi-
tev, zanimivih predstav in pre-
davanj.

In ker Ig ni predmestje Lju-
bljane, pač pa samostojen kraj, 
poln priložnosti, ki samo čaka-
jo, da vzklijejo na svoji zemlji, 
sem na občini predlagala od-
govornim, da sestavim pravi 
mali gledališki abonma. To po-
meni, da izberem najmanj 5 do 
7 predstav iz vse Slovenije, ki bi 
prišle gostovat na naš Ig. Enkrat 
na mesec bi si Ižanci, vsi prebi-
valci Občine Ig, lahko ogledali 

kakšno predstavo, enkrat ali 
dvakrat komedijo pa čisto pra-
vo dramo, muzikal, družbeno 
angažirano mladinsko predsta-
vo, otroško ali pa glasbeno pra-
vljico, najboljše, kar premorejo 
profesionalna gledališča. Seve-
da bi šlo za manjše, bolj komor-
ne uprizoritve, sanjam tudi, da 
bi gledališče lahko sodelovalo 
tudi pri ustvarjanju lastne pro-
dukcije v sodelovanju amater-
jev in profesionalcev.

Enkrat na mesec bi lahko 
imeli tudi pogovore z znani-
mi strokovnjaki in zanimivimi 
ljudmi o temah, ki nas pestijo, 
o zdravju, vzgoji, starosti, eko-
logiji, umetnosti, domovini, po-
tovanjih.

Razmišljam tudi o organiza-
ciji bazarjev, delavnic (od gline 
do joge, kuharskih tečajev in še 
marsičesa), kjer bi se predvsem 
lahko pokazali domačini s svoji-
mi znanji in spretnostmi.

Vse to na neki način že utripa 

na Igu – novoletni sejem, na ka-
terem sem lani pripovedovala 
pravljice, je že znanilec Ižanske 
pomladi.

22. marca letos pripravljam 
tudi scenarij za proslavo ob-
činskega praznika. Želim si, da 
bi bila sveža, drugačna, vaša. 
Veselim se kreativnih in smelih 
ljudi, s katerimi sodelujem. Na 
občini pravijo, da moramo zače-
ti počasi. Razumem, ampak ka-
kor se gradijo ceste, poti, ploč-
niki, vodovodi, otroška igrišča, 
prav tako se je dobro zavedati, 
da je treba graditi tudi ceste, ki 
povezujejo srce in duha. Zgo-
dovina Iga, njegov duh, njegovi 
uporni in kleni prebivalci pi-
šejo spomine, ki vzamejo dih. 
Uokvirimo jih z ustvarjalnostjo 
v lepote, ki so večne! Ižanski 
potencial naj zacveti v Ižansko 
pomlad!

 Zvezdana Mlakar

Novo leto v DZ RS
Novo leto je prineslo kar 

dve interpelaciji mi-
nistric Vlade RS, ki jo 

vodi Robert Golob, in sicer mi-
nistrice za pravosodje Domini-
ke Švarc Pipan (SD) in ministri-
ce za digitalno preobrazbo dr. 
Emilije Stojmenov Duh (Giba-
nje Svoboda). Več tednov smo 
spremljali sago o nakupu stav-
be na Litijski cesti v Ljubljani za 
7,7, mio EUR, ki naj bi bila na-
menjena za sodišča v Ljubljani, 
ki so danes v najetih prostorih 
in zanje država plačuje visoke 
najemnine. Ministrica Švarc Pi-
pan je s svojo ekipo ekspresno 
v sodelovanju z ministrstvom 
za finance zagotovila potreb-
na sredstva in jih v najkrajšem 
času nakazala prodajalcu, ki je 
še pred enim letom stavbo pro-
dajal za 4,4, mio EUR. Izkazalo 
se je tudi, da se je za ta namen 
zagotovilo sredstva, ki so jih 
zbrali državljani za prizadete 
v poplavah. Urad RS za zašči-
to in reševanje jih ni porabil v 
lanskem letu in so bila nato pre-

razporejena med drugim tudi 
na Ministrstvo za pravosodje. 
Še cel kup nepravilnosti se je 
pokazalo, in preden bi v DZ 
obravnavali interpelacijo proti 
ministrici, je ta odstopila. Na-
cionalni preiskovalni urad RS 
pa je že sprožil kriminalistično 
preiskavo, tako da bo potrebno 
počakati na konec postopka. V 
Državni zbor je premier Golob 
že poslal predlog za novo mi-
nistrico za pravosodje. Na to 
mesto na predlog SD predlaga 
Andrejo Katič, ki je že bila mini-
strica za pravosodje. Upam, da 
bo odprta za predloge Občine 
Ig v zvezi z gradnjo ženskega 
zapora na Igu.

Druga interpelirana mini-
strica, o usodi katere bomo 
konec marca odločali na seji 
DZ, pa je ministrica za digital-
no preobrazbo dr. Emilija Stoj-
menov Duh, ki je lani kupila 
13.000 računalnikov, ne da bi 
bilo jasno, za koga se kupujejo 
in kdaj bi jih upravičenci do-
bili. Tudi tu se pojavlja dvom, 

da nakup ni bil ekonomsko 
upravičen oz. so bili računalni-
ki preplačani ter kupljeni brez 
potrebne opreme, ki omogoča 
delo na njih. Ali je šlo za kartel-
ni dogovor med dobavitelji, se 
še ugotavlja. Prav tako smo šele 
v januarju spremenili zakon, 
ki določa, komu so namenje-
ni in kako bodo razdeljeni. Pri 
tem se ministrica zapleta, saj je 
najprej dejala, da bodo za šole 
in za občine, nato so jih obči-
nam razdelili 39. Pozneje naj bi 
bili namenjeni ljudem, ki so jih 
prizadele poplave, zdaj pa ogro-
ženim skupinam. Na zadnji ti-
skovni konferenci je dejala, da 
se bodo ljudje, ki jih želijo, pri-
javljali in da jih ni dovolj za vse, 
zato upa, da se ne bo prijavilo 
preveč ljudi. Saj ne veš, kaj bi si 
mislil ob tem. Delili se bodo po 
sistemu kdor prej pride. Zdaj je 
določen nov sistem in upajmo, 
da računalniki, za katere me-
sečno plačujemo 2.500 EUR za 
skladiščenje v Logatcu, kmalu 
pridejo do uporabnikov. Doma 

najprej razmislite, kaj potrebu-
jete, potem pa kupite, mar ne? 
No, na ministrstvu očitno velja 
drugačna logika.

V marcu bomo imeli kar dve 
seji z več pomembnimi točka-
mi. V začetku marca bomo raz-
pravljali o Zakonu o pomoči pri 
predčasnem končanju življenja,  
t. i. evtanaziji. Zdravstvena stro-
ka in del civilne družbe zakonu 
nasprotujejo. Tudi sama zakona 
ne podpiram, bo pa v prihod-
njih mesecih gotovo še veliko 
razprav na to temo. 

 Alenka Jeraj, 
poslanka v Državnem zboru 

Republike Slovenije

 POSLANSKI KOTIČEK ///////////////////////////////////////////////////////////////////////////////

Za vse informacije sem 
na voljo na 01/478-95-80 ali 
GSM: 051-374-475. Lahko se 
mi oglasite po e-pošti: alen-
ka.jeraj@dz-rs.si. Lahko obiš-
čite mojo Facebook stran, 
kjer objavljam aktualne misli 
in vse o svojem delu v DZ.

mailto:alenka.jeraj@dz-rs.si
mailto:alenka.jeraj@dz-rs.si
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Posvet gobarskih društev s 
predsedstvom MZS

V soboto, 24.  2. 2024, je 
potekal posvet predse-
dnikov gobarsko mi-

koloških društev Slovenije v 
prostorih na Ljubljanski cesti 
2 na Igu.

Posvet je vodil predsednik 
Mikološke zveze Slovenije 
Amadeo Dolenc. Prisotnih je 
bilo 11 predsednikov društev 
in predsedstvo MZS. Program 
dela MZS je bil za leto 2023 
realiziran. Izpiti za strokovne 
nazive MZS so bili izvedeni, 
pohvalno je, da so rezultati 
nekaterih izredni, celo 90- do 
100-odstotni, čeprav so izpiti 
zelo zahtevni.

Prisotni predsedniki smo 
podali poročila o delu v svojih 
društvih. Predsednik MZS je 
pohvalil delovanje prisotnih 
društev in menil, da je v dru-
štvih, v katerih so na novo iz-
voljeni predsedniki, viden na-
predek in uspeh.

Predsedniki smo predsta-
vili še termine prireditev in 
načrtovanih razstav, saj smo 
društva med seboj povezana 
in si medsebojno pomagamo s 
primerki gob ob razstavah ter 
se obiskujemo na prireditvah, 
ki jih prirejamo.

Predsednik MZS se je na 
koncu zahvalil vsem prisot-
nim, posebej pa še našemu 
društvu za gostoljubje in lepo 
pogostitev, ki smo jo priredili 
ob koncu posveta.

   Diana Govekar, 
predsednica GMD Ig

Čebelarji so se ponovno  
zbrali

Tako kot nam veleva 
večdesetletna tradicija, 
smo se ižanski čebelarji 

tudi letos zbrali na zadnjo ne-
deljo v januarju, da se pogleda, 
kaj je bilo postorjeno v pre-
teklem letu in kaj nas čaka v 
tem. Na rezultate našega dela 
v letu 2023 smo gledali z zado-
voljstvom, saj je bilo izvedenih 
več aktivnosti, ki dokazujejo, 
da je društvo dobro delujoče. 
Poleg prikaza rezi sadnega 

drevja smo organizirali še tri 
čebelarska usposabljanja ozi-
roma izobraževanja. Prisotni 
smo bili na ižanski tržnici, 
na koliščarskem dnevu, na 
Ižanskem sejmu, ob Tradici-
onalnem slovenskem zajtrku 
smo razveseljevali vrtičkarje 
in šolarje, sodelovali smo na 
prireditvah Čebelarske zveze 
in sosednjih društev ter ne na-
zadnje prisostvovali pri maši 
za žive in pokojne čebelarje. 

Pomemben je bil tudi dogovor 
s CUDV Draga o oskrbi tam-
kajšnjega čebelnjaka.

Tudi v letu 2024 bo za dru-
štvo kar nekaj izzivov. Usme-
rili se bomo v redne čebelar-
ske aktivnosti, predvsem pa 
v upravljanje čebelnjaka v 
Dragi, ki bo deloma dostopen 
tudi za zainteresirane občane. 
Dodatni poudarek na občnem 
zboru sta dodala župan Zlatko 
Usenik in podžupanja Zuhra 
Jovanovič. Predstavila sta 
nam nekatere zanimive novo-
sti in pričakovanja do društva. 
Predvsem se veselimo začetka 
gradnje doma starejših, tam 
upamo na umestitev replike 
čebelnjaka, kot ga je upodo-
bil Janez Vajkard Valvasor. 
Že zdaj lahko napovemo tra-
dicionalni prikaz rezi sadnega 
drevja (o datumu in lokaciji se 
pozanimajte pri domačih če-
belarjih), predvidoma v aprilu 
pa bomo za vse radovedneže 
odprli vrata čebelnjaka. Več 
informacij o tem bo še sledilo. 
Za lažjo komunikacijo bomo 

vzpostavili spletno stran, na 
kateri boste našli koristne in-
formacije. Ponovno vas bomo 
navduševali za saditev medo-
vitih rastlin ter za zadržano 
uporabo fitofarmacevtskih iz-
delkov na vrtu in polju.

V letošnjem letu se bomo 
dodatno potrudili, da nas bos-
te spoznali in zvedeli kaj nove-
ga o čebelarjih, čebelarstvu in 
čebelah, predvsem v podkrim-
skem prostoru. Letos namreč 
praznujemo 90 let od usta-
novitve prvega čebelarskega 
združenja pod Krimom. Zgo-
dovina društva je zanimiva, 
našim predhodnikom pa smo 
hvaležni za vse, kar so vložili v 
ižansko čebelarstvo in s čimer 
so omogočili, da mi lahko da-
nes na Igu nadaljujemo čebe-
larsko zgodbo. Seveda načrtu-
jemo tudi slovesno obeležitev 
obletnice.

Naj medi!

   Rok Janez Šteblaj, 
predsednik ČD Ig

Predsedstvo MZS

Z delom v letu 2023 smo zadovoljni.
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Bogato praznovanje slovenskega 
kulturnega praznika v Občini Ig

8. februar, slovenski kul-
turni praznik, je Ob-
čina Ig obeležila z več 

dogodki. Že 31. 1. je bila v po-
častitev praznika občinska 

proslava in likovna razstava 
Martine Uršič in učencev OŠ 
Ig v Domu kulture Ig, ki so si 
jo učenci prvih, tretjih in petih 
razredov matične šole ogle-

dali dan pred kulturnim pra-
znikom. Na praznik so člani 
Kulturnega društva Potepuh 
na ploščadi pred Morosti-
gom brali Prešernove pesmi, 

program pa je popestril Klub 
harmonikarjev Kumše. V opol-
danskem času je bil možen 
voden ogled Morostiga in ko-
liščarske naselbine, s čimer je 
Občina Ig vse bolj postavljena 
na kulturni zemljevid Slove-
nije. Popoldne je bila v Domu 
kulture na ogled razstava Mar-
tine Uršič in učencev OŠ Ig, 
ki je bila lep zaključek večte-
denskega sodelovanja med 
avtorico razstave in OŠ Ig. 
Zvečer je v kulturni dvorani 
na Golem gledališka skupina 
DFG Ig  Pod Odrom uprizorila 
še komedijo Gospa poslanče-
va. Za konec lahko sklenemo, 
da ima v ižanski občini kultu-
ra še vedno pomembno mes-
to, saj je nastopilo kar nekaj 
umetnikov v različnih zvrsteh 
umetnosti, prav tako je bil 
obisk dober.

 Polona Skledar 
  Maja Zupančič

Bi sodeloval/-a v 
IŽANSKI GODBI?

Pred desetletji je obstajala Ižanska godba, 
ki bi jo radi obudili ter z njo popestrili ob-
činske in druge dogodke. Kar nekaj instru-

mentalistov imamo, ki obiskujete ali ste 
obiskovali različne glasbene šole, in radi bi, 
da svoje znanje delite z nami in sodelujete 

v godbi. 
Če igraš instrument (klarinet, saksofon, 
trobento, pozavno, evfonij/bariton, tuba, 

rog), te vabimo, da pošlješ svoj kontakt na 
info@dfg.si in prideš na sestanek,

ki bo v torek, 19. marca 2024, ob 18.00  
v Medgeneracijskem centru na Igu  

(Troštova ulica 5, Ig).

Vabljeni!

France Prešeren

France Prešeren je pesnik,
ki napisal je Zdravljico.

Slovenci jemljemo jo 
za nekakšno slovensko kraljico.

Tam v Ljubljani njegov kip stoji,
kjer se poslikajo vsi,

ki si ga ogledajo,
tudi Kitajci, Hrvati in Švedi,
pravzaprav tudi vsi Slovenci.

Ko je bil še mlad,
Julijo imel je rad.

Zato kipar je kip postavil tako,
da France ji gleda v okno.

Zala Krampelj, 6. b

Branje Prešernovih pesmi

30 LET

mailto:info@dfg.si
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Občinska proslava in likovna razstava ob slovenskem kulturnem prazniku

Tiste stezice 

V sredo, 31. 1., smo v 
Domu kulture Ig 
proslavili slovenski 

kulturni praznik s prireditvijo 
Tiste stezice in odprtjem li-
kovne razstave. 

Uvodoma so učenci dekla-
mirali sedmo kitico Prešerno-
ve Zdravljice, drugošolec pa 
je na fagot zaigral slovensko 
himno. V pozdravnem govoru 
učenk smo slišali pojasnilo k 
naslovu proslave: Stezice so 
ozke poti in vse poti nekam pe-
ljejo. Lepo je, kadar nas stezice 
peljejo k sorodnikom in pri-
jateljem, lahko pa nas stezice 
peljejo tudi v čase, ki so minili. 
Tako srečamo naše prednike 
in obudimo našo dediščino. To 
so tiste stezice, zaradi katerih 
danes bolje živimo. 

Rdeča nit proslave so bila 
besedila avtorice Martine Ur-
šič iz njene knjige spominov 
na otroštvo na Ižanskem. Med 
branjem besedil v interpre-
taciji učiteljice Božene so na 
oder prihajali učenci in pove-
dali nekaj ugank, izštevank in 
pesmi ter zapeli in zaplesali. 
Nekateri so bili bosonogi in 
oblečeni v otroške noše, kar 
je še poudarilo pridih starih 
časov. Na platnu v ozadju so 
se menjavale fotografije sta-
rega Iga ter druge čudovite 
fotografije, povezane z besedi-

li. Tudi oder je bil pomenljivo 
okrašen – na njem so stali koš 
sena, vreča moke, šop pšenice, 
mlinček, perilnik in barjanske 
trave, na lepi stari mizi pa je 
bil pogrnjen izvezen prt, na 
katerem je ležal hlebec doma-
čega kruha.

Uganke in izštevanke, ki so 
jih povedali učenci, so iz boga-
te zakladnice našega ljudske-
ga izročila. Tudi pesmi in ple-
si, ki so jih zapeli in zaplesali 
ob spremljavi harmonike, so 
naše dragoceno ljudsko blago. 
Za glasbene vložke sta pos-
krbela Leon in Andraž Mazi s 
fagotom, melodiko in kitaro 
ter osrednja glasbena gosta, 
pevka Katja Šulc in glasbenik 
Andraž Mazi, ki sta izvedla 
ljudski pesmi ter uglasbeno 
poezijo Mile Kačič in Srečka 
Kosovela.

Proslava je bila obenem 
tudi odprtje razstave likov-
nih del v preddverju dvora-
ne Doma kulture Ig avtorice 
Martine Uršič in učencev OŠ 
Ig. Petošolci so ustvarjali po 
obisku gospe Uršič, učence od 
prvega do tretjega razreda je s 
svojimi spomini obogatil Tone 
Pucihar, učenci PŠ Iška vas pa 
so poslušali zgodbe, ki jih je 
iz svoje mladosti podelil Jože 
Kraševec. 

V enem od prebranih od-

lomkov iz knjige gospe Uršič 
piše:

Pospravljanje sena z barja je 
bilo kar dogodivščina. Poseb-
no na travnikih, kjer so nekoč 
rezali šoto, je bila povrhnjica 
travnika tanjša. V Mostiščih je 
bilo zelo močvirnato in polno 
mlak. Če je bilo bolj mokro po-
letje in je voz zapeljal v kakšno 
mlako, je s konji vred zagazil, 
potem niso mogli ne naprej 
ne nazaj. Voz se je s konji za-
čel pogrezati. Potrebno je bilo 
kar veliko spretnosti pa tudi 
pomoči bližnjih sosedov, da 
so voz in konje spravili iz mo-
čvirja. Pri tem je travnik valo-
val kot morje in natanko se je 
videlo, da so ti barjanski trav-
niki samo povrhnjica zemlje iz 
preperelih trav, pod njimi pa je 
voda.

Tako kot se voz s konji ne 
bi mogel sam potegniti iz mo-
čvirja, tudi proslave sloven-
skega kulturnega praznika ne 
bi bilo brez vseh, ki se jim na 
tem mestu zahvaljujem: 
- Martini Uršič za spomine, 

zapisane v knjigi Rože v 
srcu, ter za likovna dela; 

- učencem, ki so likovno 
ustvarjali, njihovim učite-
ljem ter učiteljici Petri Stre-
lec za postavitev likovne 
razstave;

- nastopajočim učencem PŠ 

Iška vas, folklornemu krož-
ku PŠ Golo ter Evi, Katarini 
in Pavlu;

- učiteljem Darinki Mazi, 
Boženi Števančec, Jani 
Merlak, Tini Kušar, Vesni 
Kovšček in Marku Jenku, ki 
smo pripravili nastopajoče 
in oder;

- Cilki in Štefanu Strle za 
otroške noše in drugo po-
moč;

- staršem, ki so pripeljali ot-
roke na nastop;

- glasbenikoma Katji Šulc in 
Andražu Maziju;

- tehnikoma Marku Kovačiču 
in Marku Lipovcu za pripra-
vo odra, ozvočenja in dvora-
ne;

- Občini Ig za pomoč in pod-
poro;

- našim prednikom, ki so svo-
ja občutja in doživetja pre-
lili v slovensko besedo in 
pesem, ples in običaje, jih 
uporabljali in negovali, da 
so se ohranili do danes.

 Marjana Pšeničnik, 
PŠ Iška vas 

  Petra Strelec

Učenci so povedali nekaj ugank, izštevank in pesmi ter zapeli in zaplesali.

Razstava Martine Uršič in 
učencev OŠ Ig
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Nove poti Ivanke Demšar

Narava je proti koncu 
zime še odeta v zamol-
kle barve zaslužene-

ga počivanja, da bo spomladi 
lahko spet pognala v polnem 
zagonu, v Knjižnici Ig pa je 
bilo nedavno nadvse živahno, 
pisano ter je kar prekipevalo 
od veselja in življenja. Ljubite-
lji likovne umetnosti so lahko 
uživali v prekrasnih motivih, 

ki jih že dobri dve desetle-
tji s filigransko natančnostjo 
ustvarja njihova sokrajanka iz 
Matene Ivanka Demšar. 

V Ivanki je že od mladih 
nog tlela želja po ustvarja-
nju, vendar je moralo začetno 
otroško navdušenje nad risa-
njem in slikanjem od šolskih 
ur likovnega pouka počakati 
več desetletij, preden je znova 

oživelo in našlo v zapolnjenih 
dnevih svoje mesto, da je lah-
ko začela ustvarjati. Prve ume-
tniške korake je naredila na 
Univerzi za tretje življenjsko 
obdobje, nato pa se urila še pri 
različnih slikarskih mojstrih. 
Ivanka se strastno predaja 
ustvarjanju. Odkar je prijela 
za čopič, je nastalo že več kot 
dvesto del najrazličnejših for-

matov od ljubkih miniatur do 
velikih platen. Dobršen del 
svojega opusa je razstavila na 
številnih skupinskih in deve-
tih samostojnih razstavah. In 
ker je tudi v domačem okolju 
obdana z naravo, v naravi naj-
de svoje najljubše motive za 
slikanje. Navdihne jo vse lepo 
in zanimivo. Tudi čisto obi-
čajne stvari zna lepo predsta-
viti z barvami in različnimi 
perspektivami. Veliko idej se 
ji utrne tudi po različnih izle-
tih in potovanjih, saj po svetu 
vedno hodi z odprtimi očmi 
in mislijo na to, kako bi to, kar 
trenutno opazuje in doživlja, 
poustvarila z barvami. Tako so 
na slikah, ki so razstavljene v 
knjižnici, tudi nostalgični spo-
mini na Ivankina potovanja 
zadnjih nekaj let. Od hribov do 
morja, bližnjih krajev do širne-
ga sveta. Vse je lepo ujeto in 
mehko poboža dušo.

Razstavo si lahko v Knjižni-
ci Ig ogledate še do 22. 3. 2024.

 Andreja Comino,  
 Janez Pirnovar

Alenka Čož, likovna pedagoginja, o 
razstavi Ivanke Demšar

Ivanka s svojo že 9. samostojno likovno 
razstavo dokazuje, da ji ljubiteljsko slikar-
stvo pomeni zelo veliko. Iz njenih del je 

razvidno, da se na tem področju izobražuje in 
nadgrajuje. Na razstavi lahko vidimo upodo-
bljeno figuraliko, krajino, tihožitja in abstrak-
cijo. Med drugim srečamo tudi delo, ustvar-
jeno po predlogi Moneta – Dekle z dežnikom, 
iz katerega preko njene likovne senzibilnosti 
vejeta veter in toplota sončnih žarkov. Slike 
je razstavila po sklopih glede na prej omenje-
ne teme in pri tem izredno dobro upoštevala 
tudi barve, ki zaznamujejo posamezne slike 
in sklope. Ivankine slike so barvno najbolj 
močne in izrazne v njenih modrih odtenkih, 
ki jih zna navdihujoče kontrastno prelivati 
od najsvetlejših do najtemnejših. Posebej bi 
izpostavila njeni risarsko in slikarsko najbolj 
dovršeni deli Materhorn in Bled, takoj za nji-
ma pa tudi sklop njenih ljubih jadrnic. Iskre-
ne čestitke!

Čestitamo!
Takoj po novem letu smo v Društvu  
Fran Govekar začeli praznovati.

Okroglih 70 let je dopolnila 
vodja Ženskega pevskega 
zbora Emilijana Meglič.
Draga Emilijana,
želimo ti veliko zdravje, vedrine 
in predanosti glasbi in petju.
Naj te osrečuje tudi vnaprej!
Srečno!

Dobili smo pa tudi kar nekaj 
podmladka!
• Naša slikarka Lara Peršič je 
rodila deklico Nušo.
• Naša pevca Hana (ŽPZ Peruni-
ke) in Klemen Golob (MPZ Ig) sta 
dobila sinka Vida.
• Naša igralka Ema pa je za valen-
tinovo dobila sinčka Nika.

Vsem novopečenim mamicam in očkom iskreno čestitamo in vam želi-
mo čim manj neprespanih noči ter ogromnooo nepozabnih trenutkov s 
svojimi sončki.
Vse dobro!

 Članice in člani Društva Fran Govekar Ig

30 LET

Ivanka Demšar
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Pustni nastop učencev GŠ Emil Adamič

Čeprav pust letos ni imel več kaj 
odgnati od zime, so učenci Glasbe-
ne šole Emil Adamič, enota Ig, na 

pustni torek, 13. februarja, pripravili prije-
ten pustno-glasbeni večer v Domu kultu-
re Ig. Že generalka za nastop, ki je tokrat 
prvič potekala tudi na velikem odru na 

Igu, je ob pogledu na številne maske dala 
slutiti, da nas čaka pravljično-čaroben ve-
čer.

Princese, mačke, kavbojci, indijanci, 
miške, pravljični in risani junaki, filmski 
junaki ... so drug za drugim zasedli oder 
in predstavili svojo skladbo. Skozi klavir-

ske note smo dobili prve akorde večera, 
ki so jih izmenjaje dopolnjevale skladbe 
izpod rok kitaristov in violinistov, svoje so 
dodali še trobentač in saksofonisti. Vmes 
smo izvedeli še nekaj prav zanimivih zgo-
dovinskih dejstev o pustu in s pustom 
povezanimi običaji, o slovenskih pustnih 
znamkah in še kakšno zanimivost.

Večer se je končal na najboljši možni 
način – s pustnim krofom in osvežilno pi-
jačo. Maškare si vendar zaslužijo nekaj na-
grade za svoj glasbeni prispevek in trud, 
ki ga dan za dnem vlagajo v igranje instru-
menta. Kmalu sledijo novi nastopi, seveda 
brez mask. Ob koncu maja tako vabljeni še 
na zaključni javni nastop, kjer boste lahko 
slišali vse letos pridobljeno znanje in mor-
da še kakšno posebno točko.

 Janez Dolinar, GŠEA 
 Arhiv glasbene šole

30 LET

Odprtje razstave DFG Ig

Likovna skupina društva Fran Gove-
kar Ig v mesecu marcu naznanja od-
prtje razstave 20. 3. 2024, ob 16.30 v 

Knjižnici Ig.
V tem mesecu Občina Ig praznuje svoj 

občinski praznik. Likovna skupina vsa-
ko leto v čast praznika pripravi posebno 
razstavo, ki je povezana z občino. Letos 
smo pripravili razstavo slik na temo konj.

Po pripovedovanju naših starih dedov 
je bilo podkrimsko območje vedno eno 
vodilnih v konjereji na slovenskem. Če 
si hotel kupiti dobrega konja, si moral v 
Šentjernej ali na Ig. To so dobro vedeli vsi 
furmani in konjarji. Industrializacija je vre-
zala globoke sledi tudi na našem območju 
in konjereji so se obetali črni – hudi časi. 
Včasih skoraj ni bilo domačije, ki ne bi v 
hlevu imela vsaj enega konja ali več, a so 
rejci drug za drugim praznili hleve. 

Le peščici zanesenjakov gre zahvala, da 
konj v naših krajih ni popolnoma izginil. 
Pisalo se je leto 1985, ko so se v gostilni 
Ulčar na Igu zbrali Rado Štebljaj, Metod 
Lenaršič, Franc Vodopivec, Slavko Pav-
lič, Jože Škulj, Franc Tavželj, Franc Sterle, 
Ivan Susman, Alojz Štangelj, Janez Petrov-
čič, Franc Pirc in Mirko Susman. Dogovo-
rili so se in ustanovili Konjerejsko društvo 
Slovenije – podružnico Krim. 

(Ob 30. obletnici Konjerejskega društva 
Krim zapisal Jani Šivc.)

Oče je imel nešteto zgodbic in prigod 
o tem, kako je šel v Šentjernej po konje in 
jih pripeljal domov. Tudi pri naši hiši so 
imeli konji posebno vlogo. Posebej lepo jih 
je oče uredil in za poroko, ki jo je vozil, ali 
pa za film, v katerem so nastopali. Vse se 
je bleščalo in loščil jih je več dni. Konji so 
imeli spletene grive, repe in okrasne trako-
ve ter rože iz krep papirja.

V Sloveniji verjetno ni primernejšega 
prostora za rejo konj, kot je močvirnato 
Ljubljansko barje. Že stari kmetje iz Črne 
vasi, Iga, Matene in drugih krajev so zna-
li povedati, da je na barjanskih travnikih 
krme za konje več kot dovolj, za krave pa 
malo manj. 

(Članek Po Barju se pase 500 konj.)

Iz otroštva se spomnim, da smo doma 
vedno ločili krmo oz. mrvo za konje in ta 
boljšo za krave. Barje je naravno okolje za 
konje, zato so bili tu doma od nekdaj.

Naš največji strokovnjak za hladnokrv-
ne konje dr.  Matjaž Mesarič  z Biotehni-
ške fakultete pravi, da imamo v Sloveniji 
20.000 konj, med njimi jih je kar 11.000 
hladnokrvnih. Večina slovenske hladno-
krvne pasme se je razvila iz domačega 
kmečkega konja, manjši delež je posavcev. 
Slovenski hladnokrvni konj je zelo bister 
in skromen, zraste do 150 ali 160 centime-
trov in je težak od 500 do 600 kilogramov, 
žrebci so lahko še težji.

Na razstavi so konji upodobljeni v akva-
relni in akrilni tehniki. Razstava bo na 
ogled en mesec in je tudi prodajne narave.

V mesecu februarju – 21. 2. 2024 – smo 
imeli odprtje 9. samostojne razstave člani-
ce Likovne skupine DFG Ig Ivanke Dem-
šar.

 Mateja Jere Grmek

Dekle v rdečem
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Okusi Ižanskega
Ob prvi obletnici Trž-

nice Ig, ki jo bomo 
obeležili v soboto, 20. 

aprila, bomo priredili sejem-
sko-kulinarični dogodek Oku-
si Ižanskega. K sodelovanju 
vabimo gostince, društva, sve-
te vaških skupnosti, posamez-
nike, podjetja in organizacije. 
Pobrskajmo po spominu in 
zapisih receptov naših babic 
in prednikov, poskusimo se 

vživeti v prehranjevalne na-
vade in okuse iz pradavnine, 
ko so na ozemlju naše občine 
živeli koliščarji. Predstavimo 
sodobne jedi, ki jih pripravlja-
mo danes ali po njih slovi po-
sameznik. 

Pripravite lahko posame-
zno jed ali meni, prav tako lah-
ko pripravite sladke ali slane 
jedi, na žlico ali z žara. Jed lah-
ko skuhate in pripravite doma 

ter jo ponudite na prireditvi. 
Po želji lahko kuhate tudi na 
prireditvi, da bo po Igu prijet-
no zadišalo.

Pomembno je, da pred-
stavimo čim več jedi, ki jih 
na Ižanskem radi priprav-
ljamo doma ali ob posebnih 
priložnostih, ali pa jedi, ki jih 
morda ne poznamo več, ker so 
šle sčasoma v pozabo. Naj bo 
prireditev Okusi Ižanskega 

praznik ižanske kulinarike in 
dobrot ob prvi obletnici Tržni-
ce Ig.

Vljudno vabljeni, da se pri-
javite na trznica@obcina-ig.si.

Za več informacij pokličite 
na 040/292-975.

  Zuhra Jovanovič, 
podžupanja

V Morostigu pozimi nismo počivali
Čeprav je zimski čas naj-

manj naklonjen obisko-
valcem na prostem in je 

Morostig, če vreme omogoča, 
odprt le en dan v tednu, smo 
z obiskom zadovoljni. Izredno 
odprtje na kulturni praznik je 

bilo odlično obiskano, saj smo 
od načrtovanega enega vode-
nega ogleda izvedli kar dva. 

Izvedli smo tudi več promo-
cijskih akcij – januarja smo se 
predstavili na Tržnici BTC v 
Ljubljani, v začetku februarja 

pa na največjem sejmu turiz-
ma pri nas – sejmu Alpe-Adria. 
Tam smo pripravili delavnico 
tkanja in izdelovanja žabic iz 
filca, postavili pa smo skoraj 
čisto pravo koliščarsko hiško. 
Prenovili smo predstavitveno 
zloženko v slovenskem in an-
gleškem jeziku. 

Pred nami je prehod na 
spomladanski urnik – od 23. 
marca bo Morostig odprt ob 
sobotah in nedeljah med 10. in 
18. uro; hišo si ogledate sami, 
ogled kolišča pa je za vse obi-
skovalce voden. Predhodne 
prijave za individualne obi-
skovalce niso potrebne. Prosi-
mo, da se držite urnika ogleda 
kolišča: ob 10.30, 12.00, 13.30, 
15.00, 16.30. Zbor pred koliš-
čem. Hkrati vas obveščamo, 
da bo Morostig odprt tudi na 
velikonočni ponedeljek (po 
zgoraj navedenem urniku). 

V soboto, 23. marca, ob 9.00 
v sodelovanju s Krajinskim 
parkom Ljubljansko barje 
pripravljamo projekcijo krat-
kega filma, ob 9.45 pa sledi vo-
den ogled celotnega Morosti-
ga. Obvezne prijave za ogled 
na: vodenja@ljubljanskobarje.
si. Vstopnina bo 23. in 24. mar-
ca, ko Morostig praznuje 1. 
obletnico odprtja za javnost, 
za vse obiskovalce znižana za 
25 odstotkov. 

Za več informacij in aktu-
alne novice spremljajte našo 
spletno stran morostig.si in 
FB-stran.

Vabljeni v Morostig, kjer je 
znanje enako izkušnji!

 Maja Zupančič 
 Marjetka Pintarič Župec

Delavnica na sejmu Alpe-Adria

mailto:trznica@obcina-ig.si
mailto:vodenja@ljubljanskobarje.si
mailto:vodenja@ljubljanskobarje.si
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»Nenavadna vprašanja brez konca, 
nezadovoljstvo s preprostimi odgovori, 
bujna domišljija in nenavadne ideje so 
znaki, da je otrok ustvarjalen. Če njego-
vo radovednost spodbujajo tako starši 
kot vzgojitelji, je otrok na dobri poti, da 
zraste iz malega radovedneža v velikega 
inovatorja.«

 dr. Vid Pečjak

V mesecu januarju smo se igrali malo 
drugače. V igralnicah so igrače za-
menjali nestrukturirani materiali. 

Med te materiale spadajo različne škatle, 
papirnati tulci, časopisni papir …

Preko igre so otroci pridobivali nove 
izkušnje ter kreativno reševali težave. Ne-
strukturirani materiali so otrokom omo-
gočali, da so se z istim predmetom lahko 
igrali na različne načine (škatla je postala 

hiša ali avto, časopisni papir pa smuči). 
Otroci so razvijali domišljijo in ustvarjal-
nost. Z uporabo različnih materialov so 
izboljšali svoje motorične sposobnosti, 
razvijali matematične koncepte ter pojme 
(velikost, oblika, teža …).

  Strokovne delavke Vrtca Ig,  
enota Mavrica

Igrače malo drugače

sreda, 10. april, DELAVNICA

ENGLISH MIND LAB
Špela Podkoritnik Mokorel

3-8
let

ponedeljek, 25. marec, DELAVNICA

BEREMO S TAČKAMI
Društvo Tačke Pomagačke

 Prijava: v knjižnici, 01 308 57 20 ali ig@mklj.si

7-12
let

mestna knjižnica ljubljana
www.mklj.si

knjižnica
ig

ZA OTROKEZA OTROKE

sreda, 20. marec, URA PRAVLJIC

NA DRUGI STRANI REKE
Hana Kranjc

sreda, 27. marec, PREDSTAVA 

KEKEC IN BEDANEC
Družinsko gledališče Kolenc

sreda, 3. april, URA PRAVLJIC

V PRAVLJICI RASTEJO PRAVLJIČNE REČI
 Mateja Fi

vsi 
dogodki

ob 17.00

Mladinska gledališka skupina 
Društva Fran Govekar Ig  

vas vabi na ogled
mladinske komedije  
Janeza Remškarja

BOZONOVO  
MAŠČEVANJE

v četrtek, 21. marca 2024,  
ob 18.30 v Dom kulture Ig.

Predstava traja 40 minut in  
je primerna za drugo in tretjo triado OŠ  

ter odrasle.

Vstopnina za otroke 5 EUR,  
za odrasle 7 EUR.

Vabljeni!

Na izlet z avtomRaziskujemo
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Najbarjanska zgodba o koliščarjih
To so bili oni. Živeli so že pred 6.500 leti in ustvarjali prihodnost za nas. Znašli so se, uporabili vse, kar so imeli, ter živeli v zavetju 

narave in sten, obdanih s šoto.
»Leta bla bla bla je odkril te in te predmete in to je pomenilo bla bla bla …«  nihče ni poslušal predavatelja. ‘Skrolali’ so po telefonih in 

mižali z ušesi. Le eden je poslušal. Tisti levo, še malo bolj tja, še čisto malo … da, točno tisti z velikimi očali, zobnim aparatom in nape-
timi mozolji. Piflarček so ga klicali. Vem, malce zlobno, ampak povem vam, stvar ga je resnično zanimala. Držal je nalivnik in na tesno 
popisano beležko, v katero je tlačil vsako podrobnost, ki jo je še lahko. »Oprostite, gospod vodnik, ali bi lahko ponovili zadnji stavek, 
prosim?« Ko je to izrekel, ga je mentorica njegovega razreda pogledala naravnost v oči, češ: »Resno te to zanima? Nehaj se že oglašati, 
da bo čim prej konec tega mučenja!«

Toda Piflarček se je v njihov svet tako vživel, da en sam zaničljiv pogled (brez skrbi, ni bil en sam …) ni ničesar spremenil. »Torej kot 
sem govoril: živeli so dolgo nazaj, in to ne povsod; na barju, kje pa drugje! To je bil svet, narava v elementu, sožitje v glavni vlogi … tega 
vi nikoli niste in po moje nikoli ne boste izkusili. Življenje je bilo polno, drugačno in za tiste čase dokaj napredno. Vsak dan je bil poln 
aktivnosti, počeli so vse, kar jim je prišlo na misel. Ukvarjali so se z mnogo dejavnostmi; lončarstvo, zeliščarstvo, poljedelstvo, tkalstvo, 
imeli so dobre lovce, razvijali so začetke živinoreje (ovce, krave, kokoši, ponekod tudi konji). Hiše so si gradili ob robovih jezer in na 
obalah, prvič zato, da so imeli dostop do vode in vodnih živali, drugič pa zato, da jim je voda nudila zaščito z ene strani ter so se borili 
in branili z druge. Postavili so trdne kole (kar cela debla), nato pa stene spletli iz upogljivih vejic. Obdali so jih z glino, blatom ali šoto 
ter tu in tam pustili manjšo odprtino za okno. Hišico so pokrili s slamnato streho ter notranjost opremili glede na to, s čim se je družina 
ukvarjala. Seveda ni bilo bogato opremljeno, saj takrat še niso poznali Ikee, Lesnine, Rutarja ipd., a vendar so imeli vse potrebno. V eni 
koči je stanovalo okoli deset ljudi, torej kar obsežna družina. Vsaka koča je imela posteljo iz slame, pokrito z živalsko kožo, manjšo gli-
neno peč, kakšno polico ali dve in pripomočke za delo. Na policah so imeli glinene posode, vrvi, kamne za trenje … Iz vrvi ali ob steni pa 
so viseli šopi različnih zelišč. Uporabljali so preprosta orodja in orožje, izdelano iz lesenih palic, nabrušenega kamenja, živalskih kosti, 
zob in še česa drugega. Podnevi so se zadrževali zunaj in delali, ko se je stemnilo, pa so zakurili v majhni peči sredi hišice in kaj pojedli, 
ob posebnih dogodkih so zunaj zakurili kres, se družili, zabavali, plesali in igrali preproste inštrumente ter se dobro najedli. Udomače-
vati so začeli prve živali in med drugim spoznali volkove, zatem pa tudi pse, ki so jim pomagali pri lovu in iskanju hrane. Koliščarji so 
se oblačili v to, kar so imeli, oziroma to, kar so si izdelali. Uporabili so živalske kože, rastlinska vlakna, npr. iz lanu so izdelovali niti in 
nato vrvi, iz katerih so tkali, potem pa so na posebni za to namenjeni pripravi tkali obleke.«

Že se je Piflarčku porodilo nekaj novih vprašanj: »Oprostite, res mi je žal, da vas ponovno prekinjam, vendar me zanima, kako so 
komunicirali med seboj, kako so prevažali težji tovor in kako so se premikali po vodi?« Ves razred je zavil z očmi. »Z veseljem ti od-
govorim na vprašanja, mladenič. Konec koncev sem ravno zato tu. Torej med plemeni, kot jim praviš ti, so se pogovarjali bolj malo, a 
če so se, so to storili v živo. Ne vem točno, kako, po vsej verjetnosti so šli peš ali s kakšnim vozom … Ampak to prepuščam tebi in tvoji 
domišljiji. No, naprej … Aha, kako so prevažali tovor. Raziskovalci so odkrili dele pripomočkov za prevažanje, kot je bil voz, katerega 
del kolesa in os so našli na Ljubljanskem barju. V vozove so vpregli močnejše živali, na primer bika ali kravo, če pa je bil tovor lažji, so 
ga vlekli in potiskali kar sami. Glede prevažanja po vodi pa so odkrili sledi preprostih plovil oziroma čolnov, narejenih iz debla hrasta. 
Uporabili so cela debla, jih izdolbli in jih postavili na vodno gladino. Primer takega čolna so našli v okolici Iga, natančneje v Mateni. 
Tak devet metrov dolg čoln imenujemo deblak.«

Točno takrat je odbila ura in učiteljica je naznanila odhod. Piflarček je na recepciji iz predala vzel nekaj vizitk, jih zbasal v nahrbtnik 
in stekel za drugimi. Sedli so v avtobus in se udobno namestili. Po celem vozilu se je razlegel vonj po salami in siru, saj je nekaj učen-
cev odprlo šolsko malico. Iz nahrbtnika je nato vzel vizitke ter bral drugo za drugo. Od toliko informacij mu je v glavi kar odzvanjalo. 
Zaslišal je hreščeč zvok in tedaj je po mikrofonu spregovorila razredničarka: »No, učenci, upam, da vam je bilo všeč, ker meni je bilo 
bedno. Upam, da ste si veliko zapomnili in da imate doma še veliko črnila, ker boste za nalogo napisali spis o današnjem izletu.« Ves 
avtobus otrok je hkrati zapel: »Buuuuu!«. Učiteljica je odziv pričakovala, in zato še dodala: »Ni problema, bom še ocenila vaše delo!« in 
je bilo razočaranje še večje.

Doma je Piflarček na dolgo vse opisal mami in očku in jima priporočal, da v prostem času obiščeta Morostig, ki je muzej v treh delih; 
hiša, pot in kolišče. Po ogledu hiše, v kateri so skozi razstavo prikazani pomembni odlomki raziskovanj kolišč in Ljubljanskega barja, 
bomo po posebni učni poti, ki nas pelje čez del barja, prišli do kolišča. Tam je prikazana rekonstrukcija petih koliščarskih hiš z jezerom. 
Vsaka hiša je drugače opremljena. Med ogledom pa boste od vodnikov izvedeli veliko novih stvari. Tehnično gledano starih, ampak 
saj veste, kaj mislim. To so bili oni. Koliščarji.

 Gaja Petkovšek, 8. c

Natečaj Najbarjanska zgodba
Učenci so dobili nalogo, da 

zapišejo zgodbo, v kateri lah-
ko nastopajo sodobne in zgo-
dovinske osebe, resnične ali 
izmišljene. Lahko so zgodbe o 
živalskem in rastlinskem sve-
tu našega področja. Zgodbo 
lahko postaviš v koliščarsko 
vas, ki smo jo obiskali novem-
bra. Na tem mestu se iskreno 

zahvaljujem naši vodnici po 
koliščarski vasi Maji Zupan-
čič.

V pomoč pri pisanju zgod-
be so si učenci pomagali z 
odlomkom iz knjige Sonce v 
megli Ivana Sivca.

Ižanci
Ljudje, ki se od koliščarjev 

naprej borijo z vodo, si pos-
tavljajo ognjišča na suhem, si 
kurijo z barjansko šoto in leso-
vi iz gozdov pod Krimom, se 
preživljajo s črno zemljo in si 
pišejo usodo s krvjo.

Ivan Sivec: Sonce v megli, 
str. 11 

Na natečaj, ki ga organizira 
občina Vrhnika, smo poslali 
pet prispevkov, v nadaljevanju 
pa lahko preberete prispevek 
Gaje Petkovšek o koliščarjih, 
ki je mišljen kot reklama za 
obisk Iga.

 Slavica Čergič, mentorica 
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Za odnos do starosti in starejših je 
potrebno vzgajati od vrtca 
Intervju z dr. Matejo Berčan, patronažno medicinsko sestro na Igu

Dr. Mateja Berčan 
požrtvovalno opravlja 
dela in naloge patro-

nažne medicinske sestre na 
Igu že skoraj 20 let, za kar je 
lani prejela zlato plaketo Ob-
čine Ig. Pred tem je izkušnje 
nabirala po različnih oddelkih 
in klinikah UKC v Ljubljani 
kot diplomirana medicinska 
sestra, vodja tima in glavna 
medicinska sestra. Ves čas se 
je izobraževala, magistrirala 
je iz uporabe tehničnih pripo-
močkov v bivalnem okolju sta-
rostnika in nato še doktorirala 
iz celostne oskrbe paliativne-
ga pacienta v domačem oko-
lju. Je predavateljica na Fakul-
teti za zdravstvene in socialne 
vede v Slovenj Gradcu ter na 
Alma mater Europaea v Mari-
boru za predmetno področje 
socialne gerontologije, zdra-
vstvene nege in fizioterapije. 
Na ZZZS je tudi finančno-me-
dicinski nadzornik za obračun 
storitev v zdravstveni negi, na 
področju patronaže in v domo-
vih za starejše. Najraje od vse-
ga pa je mama in babica štirim 
vnukom. Živi v Grosupljem.
 

 Glede na to, da ste doktori-
rali iz gerontologije (veda, 
ki z biološkega in socio-
loškega vidika raziskuje 
staranje) in da je v današnji 
individualizirani družbi sta-
rost pogosto tabu tema, se 
bova v tem pogovoru osre-
dotočili predvsem na ta del 
vašega udejstvovanja. Kako 
vi vidite dolgotrajno oskrbo 
starejših v prihodnje, saj se 
kot narod staramo?
Staranje družbe oz. projek-

cije kažejo, da bo leta 2055 v 
Sloveniji skoraj 32 odstotkov 
prebivalstva starega nad 65 
let. Dolgotrajna oskrba je od-
govor na človekovo odvisnost 
od pomoči drugih, še posebej 
na rastoče potrebe v času sta-
ranja prebivalstva. Življenjska 
doba se podaljšuje, ob tem pa 
z leti naraščata odvisnost in 
nezmožnost za samostojno 
življenje. 

 Po podatkih 80 odstotkov 
oskrbe starejših še vedno 
zagotavljajo družinski 
oskrbovalci. Kako naj se pri 
starostniku oz. uporabniku 
uspešno prepletajo oskrba 

družine, državna in lokalna 
raven podpore?
Danes tradicionalnih dru-

žin, kjer je živelo skupaj več 
generacij in so bile ženske 
večinoma doma, praktično 
ni več, zato je tudi zelo težko 
zagotavljati pomoč ostareli, 
onemogli osebi s strani dru-
žinskih članov. Res pa je, da so 
družinski oskrbovalci, njihova 
vloga in njihovo delo s strani 
družbe in politike popolnoma 
prezrti. Ravno tako velja tudi 
poklicne oskrbovalce, vendar 
so danes tako eni kot drugi ne-
nadomestljivi. Delo formalnih 
oskrbovalcev je tako v Evro-
pi kot pri nas slabše plačano, 
javno mnenje pa ga ne uvršča 
med ugledne poklice in ravno 
tako tudi delo družinskih oskr-
bovalcev ne uvršča med častne 
družinske naloge. Svojci skrbi-
jo za ostarelega člana 24 ur – 
nudijo vso potrebno nego in 
oskrbo, strokovnim službam 
podajajo vse potrebne infor-
macije, ob tem pa imajo svo-
je življenje, delo, družino … 
Spopadajo se z lastnimi stra-
hovi, čustvi, sprejemanjem 
onemoglosti, bolezni … Nikoli 

ne bom pozabila besed gos-
poda, ki je skrbel za očeta z 
napredovano demenco. Rekel 
mi je: »Težko se sprijaznim s 
stanjem svojega očeta, ki je bil 
vedno steber, na katerega si 
se lahko vedno oprl, danes pa 
sem jaz starš svojemu očetu.« 
Model integrirane dolgotrajne 
oskrbe v lokalni skupnosti naj 
bi vzpostavil celovit deinsti-
tucionaliziran krajevni sistem 
za dolgotrajno oskrbo po meri 
potreb in zahtev današnjega 
človeka, država pa naj bi regu-
lirala njegovo kakovost in ra-
zvoj ter zagotavljala finančno 
vzdržnost.

 Kaj naj bi predstavljalo 
občinsko raven dolgotrajne 
oskrbe in kakšen bo njen 
pomen?
Glede na to, da večina sta-

rostnikov želi do konca svo-
jega življenja živeti doma, je 
vloga lokalne skupnosti zelo 
pomembna. V Modelu integri-
rane dolgotrajne oskrbe v lo-
kalni skupnosti so oskrboval-
ne storitve namenjene vsem 
prebivalcem, ki so odvisni od 
pomoči pri vsakdanjih opravi-
lih, in pa preventivna pomoč 
za čim daljšo samostojno živ-
ljenje in zdravo staranje v do-
mačem okolju. Npr. pomoč pri 
prilagajanju stanovanj in hiš 
za samostojno bivanje ob sta-
rostnem pešanju.

 Sodelujete pri usposablja-
nju za družinske oskrboval-
ce. Kaj bi povedali svojcem, 
kaj vse je pomembno pri 
skrbi za starejše na domu?
Predvsem zavedanje, da so 

tako oskrbovalci kot oskrbo-
vanci ljudje in da so med seboj 
v medčloveškem odnosu. Po-
moč človeku je vedno sesta-
vljena iz dveh stvari – eno je 
storitev, s katero je opravilo 
narejeno, drugo pa je človeš-
ki odnos med oskrbovalcem 
in oskrbovancem. Za človeka, 
ki pomoč potrebuje, ni po-
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membno, ali ste pri izvajanju 
nekega opravila morda malo 
nerodni, nespretni, pač pa je 
zanj najpomembnejši odnos, 
s katerim boste določeno op-
ravilo izvedli. Empatija, vži-
vljanje v drugega, sočutje so 
osnova za oskrbo starostno 
onemoglih ljudi. Na Inštitutu 
Antona Trstenjaka delajo z 
družinami, ki oskrbujejo one-
moglega družinskega člana. 
Odvisnost od pomoči drugih 
je težka življenjska naloga za 
obe strani. Mnogi izpostav-
ljajo dobro izkušnjo, da je ta 
naloga zelo ustvarjalna, pogoj 
za uspeh pa je prav pomagati 
na eni strani in prav sprejema-
ti pomoč na drugi strani. Od 
svojcev, ki so oskrbovali one-
moglega, velikokrat slišimo 
da so pri tem delu dobili več, 
kakor so dali, čeprav je bilo to 
obdobje zelo naporno. Razvili 
so svoje človeško sočutje, em-
patijo, vživljanje v drugega in 
solidarnost. Te lastnosti pa so 
pogoj za lepo komuniciranje 
in sožitje v družini in družbi.

 V pogovoru ste rekli, da 
kapo dol pred družinskimi 
oskrbovalci, saj so prene-
kateri na razpolago 24 ur 
na dan. Kakšno podporo 
potrebuje družinski ali drug 
oskrbovalec? 
Dejstvo je, da ima nefor-

malna oskrba z današnjim na-

činom življenja hude težave. 
Družinskih oskrbovalcev je 
vedno manj, so bolj zaposleni, 
vedno manj je tudi sosedske 
pomoči … Skrb za neozdravlji-
vo bolnega je za svojce stresna 
in zahtevna ter lahko vpliva na 
njihovo fizično, čustveno, psi-
hološko in socialno počutje. 
Zato je zelo pomembna po-
moč formalnih oskrbovalcev. 
Npr. formalni oskrbovalci lah-
ko posredujejo znanje, pomoč, 
razbremenitev pri določenih 
opravilih, organiziranost … 
Zelo pomembno pa je njihovo 
medsebojno poznavanje, učin-
kovito komuniciranje in nak-
lonjeno sodelovanje.

 Kaj starejšemu pomeni, 
da lahko ostane čim dlje v 
domači oskrbi?
Z eno besedo vse. Slovenci 

smo v samem vrhu po številu 
lastniških stanovanj v Evropi 
in se zelo neradi selimo. Pred-
vsem starejši so zelo navezani 
na svoj dom, saj jim ta pomeni 
središče njihovega življenja, 
tam so zbrani vsi njihovi spo-
mini … Človeka najbolj priza-
dene izguba samostojnosti, 
izguba možnosti samooskrbe 
in izguba neodvisnosti. Imeti 
možnost ostati v svojem domu 
in med svojimi ljudmi je želja 
večine starostnikov. Zato je 
eden od pogojev sodobne in-
tegrirane dolgotrajne oskrbe 

povezava zadostnega števila 
sodobnih oskrbovalnih pro-
gramov, ki bodo lahko zadovo-
ljili različne potrebe ljudi, vse 
od najbolj preprostih, npr. pri-
peljati hrano, peljati nekoga na 
izlet, do najbolj kompleksnih, 
npr. spremljanje umirajočega.

 Kako spodbuditi vse gene-
racije za prostovoljstvo pri 
delu s starejšimi?
Prostovoljci niso nadome-

stilo za strokovno delo osebja, 
vendar so pomemben prispe-
vek k celostni oskrbi s širo-
ko paleto talentov, izkušenj 
in idej. Storitve, ki jih nudijo, 
vključujejo prijateljstvo, dru-
žabništvo in so nepogrešljivi 
pri preprečevanju osamlje-
nosti starejših. V Sloveniji žal 
še nismo prepoznali vloge 
prostovoljstva kot imajo to že 
dobro utečeno v tujini (Nem-
čija, Poljska, Anglija). Kljub 
temu je to le še vprašanje 
časa, saj postajajo viri (tako 
kadrovski kot materialni) tudi 
pri nas vedno bolj omejeni, 
potrebe pa naraščajo. Interes 
generacij za prostovoljstvo pri 
delu s starejšimi se krepi skozi 
programe in dejavnosti, ki se 
izvajajo na področju medge-
neracijskega sodelovanja, ki 
poteka skozi dialog v obliki 
neformalnega učenja oziroma 
druženja, kar vpliva tudi na 
zmanjševanje stereotipov do 

procesa staranja in do starih 
ljudi. Za odnos do starosti in 
starejših je potrebno vzgajati 
od vrtca dalje.

 Kaj bi lahko po vseh letih 
službovanja med Ižanci 
rekli o njih glede solidar-
nosti do sočloveka v vseh 
njegovih obdobjih?
Ižanci so v času mojega 

službovanja spisali veliko le-
pih in izjemnih zgodb, ki so 
za vedno pustile pečat in ki 
mi bodo večno ostale v lepem 
spominu. Ravno skozi nego in 
oskrbo onemoglih se je soli-
darnost do sočloveka pokazala 
v najboljši luči. Spoznala sem 
veliko izjemnih ljudi, z nekate-
rimi smo stkali tudi pravo pri-
jateljstvo, ki me bo spremljalo 
tudi v času, ko ne bom več v 
aktivni vlogi na Igu. Še vedno 
pa se bom z veseljem vračala 
med svoje Ižance.

Hvala vam za vaš prispe-
vek k skrbi za naše najranlji-
vejše prebivalce ter hvala za 
vso strokovnost in naklonje-
nost do naših občanov v času 
službovanja na Igu.

 Polona Skledar 
 Jože Ciber

Ravni podpore starostnikom,  
ki so v domači oskrbi 
Državna raven podpore:
Center za socialno delo 
–  Denarni prejemki (varstveni dodatek, 

denarna socialna pomoč, oprostitev 
plačila socialnovarstvene storitve)

–  Vstopna točka za dolgotrajno oskrbo: 
oskrba na domu, oskrba v instituciji 
(zakon še ni zaživel)

Zavod za pokojninsko in invalidsko 
zavarovanje
– Uveljavljanje različnih pokojnin
– Dodatek za pomoč in postrežbo

Zavod za zdravstveno zavarovanje 
Slovenije
–  Uveljavljanje pravic do medicinskih 

pripomočkov (zdravljenje, rehabilitaci-
ja, zdravstvena nega)

Institucionalno varstvo (v Občini Ig še 
ni doma za starejše)

Občinska raven podpore:
– Zagotavljanje informacij občanom
– Sofinanciranje oskrbe na domu
–  Usposabljanje za družinske in druge 

neformalne oskrbovalce
– Zdravstvena in patronažna služba
–  Brezplačni prevozi za starejše – 

prostofer

Družinski oskrbovalci:
–  Usposabljanje za družinske oskrboval-

ce (o medsebojnih odnosih, razume-
vanju starosti, preventivi proti lastni 
izgorelosti, demenci, negi na domu, 
pripravi na odhod svojca v dom, umi-
ranju, žalovanju)

–  Spletna podpora družinskim oskrbo-
valcem

–  Ustvarjanje podporne mreže (prositi 
za pomoč druge družinske člane, sose-
de, prijatelje, dogovor z delodajalcem 
o fleksibilnem delovnem času, delu od 
doma, možnost začasne namestitve 
starostnika v instituciji za čas dopusta 
družinskega oskrbovalca)

–  Slovensko združenje družinskih oskr-
bovalcev (novičnik Zate skrbim, zase 
poskrbim)
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Le zavedno o barju pomeni  
za vedno na barju
Ljubljansko barje je 150 

km2 velika ravnica na 
jugu Ljubljanske kotline. 

Ni enovita pokrajina, ampak 
jo sestavljajo rečni vršaji – na-
nosi rečnih sedimentov (prod-
nikov, kamnov, peska, mulja), 
barjanski osamelci – z gozdom 
poraščene nizke vzpetine ter 
prostrana ravnica – nekdaj je-
zero, nato močvirje, danes pa 
kulturna krajina sestavljena iz 
njiv, travnikov, mejic, rek, jar-
kov, cest in naselij. Čeprav je 
pestrost na prvi pogled očitna, 
pa v svojem bistvu skriva še 
veliko več, in 2. februar, med-
narodni dan mokrišč, je dobra 
priložnost, da Ljubljansko bar-
je bolje spoznamo. 

Na območju današnjega 
Ljubljanskega barja se je v 
prazgodovini raztezalo plitko 
jezero, ki so ga proti koncu ka-
mene dobe naselili koliščarji. 
Leseni koli, hišni podi, stene, 
vsi pripomočki in orodja ter 
ostanki hrane in drugih ra-
stlinskih ter živalskih surovin 
so po spletu naključij, ob po-
žaru, izgubi ali pa kot odpa-
dek pristali na jezerskem dnu. 
Tisočletja nalaganja jezerskih 
sedimentov so jih zasidrala 

v jezersko dno, ko pa se je je-
zero začelo počasi zaraščati, 
najprej z obrežno vegetacijo, 
potem pa s počasnim zamo-
čvirjanjem in preraščanjem s 
šotnimi mahovi, so bili ti or-
ganski ostanki za več tisoč let 
ujeti v časovno kapsulo. 

Močvirja in šotna barja 
imajo izredno moč vpijanja 
vode, saj šotni mahovi lahko 
zadržijo kar 20-kratnik svo-
je teže in so zato pomemben 
regulator pri blaženju poplav, 
zniževanju temperatur v vro-
čih obdobjih z izhlapevanjem 
vode, predvsem pa pri zagota-
vljanju stalne namočenosti tal, 
ki največ prispeva k ohranitvi 
organskih arheoloških ostalin. 
V močvirnatem svetu se or-
ganski ostanki, ki bi sicer na 
zraku razpadli, ohranijo v ce-
loti, kolišča, ki so v mokriščih, 
pa nam nudijo natančen vpog-
led v človeško zgodovino ter 
obdobje prve stalne poselitve 
Ljubljanskega barja in pre-
dalpskega prostora.

Arheološki ostanki so se v 
močvirnatih tleh tako dobro 
ohranili tudi zato, ker so nepre-
hodne zamočvirjene ravnice 
v preteklosti poznale le malo 

človeških posegov. Prvi načrti 
za izsuševanje Ljubljanskega 
barja segajo v 16. stoletje, a 
so se prvi posegi izvedli šele 
konec 18. stoletja, predvsem z 
izgradnjo Gruberjevega kana-
la in prvih osuševalnih jarkov 
na Brezovici. Paradoksalno je 
šele kopanje izsuševalnih jar-
kov in rezanje šote na Morostu 
prispevalo k odkritju te kultur-
ne dediščine, hkrati pa povzro-
čilo neposredno uničenje in 
dolgoročen negativen vpliv na 
stanje ohranjenosti kolišč.

Danes so kolišča zaradi 
svoje izjemne ohranjenosti 
in izpovednosti vpisana na 
UNESCO Seznam svetovne 
kulturne in naravne dedišči-
ne. 111 območij kolišč v šestih 
alpskih državah moramo ohra-
njati za prihodnje rodove. Od 
tega sta približno dve tretjini 
kolišč v jezerih, približno ena 
tretjina pa v bolj ali manj iz-
sušenih mokriščih. Ta kolišča 
so še posebej ogrožena, saj jim 
izsuševanje zemlje zaradi člo-
veških posegov in podnebnih 
sprememb grozi s propadom. 

Na Ljubljanskem barju so 
kolišča UNESCO v območju 
prve varstvene cone Krajin-

skega parka Ljubljansko barje, 
kjer zaradi naravovarstvenih 
in kulturnovarstvenih ciljev 
spodbujamo ohranjanje mo-
krotnih travnikov, visoke ravni 
podzemne vode, opuščanje ali 
zmerno čiščenje izsuševalnih 
jarkov ter ekstenzivno kme-
tijstvo brez preoravanja, ki bi 
poškodovalo plitvo ležečo ar-
heološko kulturno dediščino 
in še povečalo izhlapevanje 
vode ter propad organskih os-
talin. 

Ob mednarodnem dnevu 
mokrišč, ki je letos namenjen 
razmisleku o pomenu mokrišč 
za blaginjo ljudi, tako vabimo 
k razmisleku, kako ohranjanje 
tega specifičnega naravnega 
okolja ne prispeva zgolj k bi-
otski raznovrstnosti, k čisti 
podtalnici, k zmanjševanju 
vplivov toplogrednih plinov, 
k blaženju podnebnih spre-
memb, ampak tudi k ohranja-
nju kulturne dediščine svetov-
nega formata. 

  Ana Brancelj, 
JZ KPLB

 DOBRO JE VEDETI /////////////////////////////////////////////////////////////////////////////////////

Ob pogledu na Ljubljansko barje je očem skrita bogata dediščina kolišč pod površjem.
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Srečanje s skrbniki zemljišč

Javni zavod Krajinski 
park Ljubljansko barje 
upravlja z zavarovanim 

območjem v skupni velikost 
13.505 ha. Približno 80 odstot-
kov površin je v zasebni lasti. 
Od leta 2018 smo z odkupom, 
najemom in neposrednimi 
prenosi v upravljanje pridobili 
230 ha naravovarstveno po-
membnih zemljišč, večinoma 
mokrotnih travnikov. Osrednji 
ukrep, namenjen izboljšanju 
njihovega naravovarstvenega 

stanja, je časovno prilagojena 
košnja. To za park pretežno iz-
vajajo zunanji izvajalci, za del 
zemljišč pa smo z lokalnimi 
kmeti sklenili pogodbe o skrb-
ništvu. Nedavno smo organizi-
rali srečanje, kjer smo se skrb-
nikom zahvalili za dosedanji 
trud, pregledali skupne dosež-
ke in se pogovorili o izzivih, s 
katerimi se srečujemo.

Mokrotni travniki v evrop-
skem merilu veljajo za enega 
najbolj ogroženih ekosiste-

mov. Obsežne površine smo 
v preteklosti izgubili zaradi 
izsuševanja in urbanizacije, 
izginjajo pa tudi zaradi vedno 
intenzivnejše kmetijske obde-
lave na eni ter opuščanja rabe 
in s tem povezanim zarašča-
njem na drugi strani. Svoje iz 
leta v leto opazneje dodajajo 
tudi podnebne spremembe. 
Da bi ohranili naše naravno 
bogastvo, na izbranih povr-
šinah izvajamo različne uk-
repe. Z njimi varujemo redke 
in ogrožene vrste,  npr. ptico 
kosca, metulja strašničinega 
mravljiščarja, dvoživki velike-
ga pupka in hribskega urha ter 
želvo močvirsko sklednico pa 
tudi značilne barjanske habi-
tatne tipe: travnike s prevladu-
jočo modro stožko in nižinske 
ekstenzivno gojene travnike.

Skrbniki, ki so v večini lo-
kalni kmetje s čutom za ohra-
njanje narave, so se zavezali 
k upoštevanju pogojev prila-
gojene rabe. Ti vključujejo 
opuščanje gnojenja in paše, 
omejitev časa košnje in števi-
la njenih ponovitev, puščanje 
nepokošenih pasov, sušenje 
odkosa na travniku in vestno 

odstranjevanje invazivnih 
tujerodnih rastlinskih vrst. 
Kmetje so se zavezali tudi, da 
na zemljiščih, oddanih v skrb-
ništvo, ne bodo odstranjevali 
mejic in druge lesne vegetaci-
je. Pogodbe o skrbništvu smo 
sklenili s 23 posamezniki in 
dvema organizacijama. Oddali 
smo 58 zemljišč s skupno po-
vršino 35 ha.

Srečanje smo izkoristili za 
utrjevanje partnerstva in is-
kanje načinov za dobro sode-
lovanje tudi v prihodnje. Ob 
tem smo kmetom še posebej 
hvaležni za predloge v zvezi 
z upravljanjem s površinami. 
Njihove dragocene izkušnje 
bodo omogočile, da mokrotne 
travnike skupaj ohranimo tudi 
za prihodnje generacije. Ve-
seli nas, da so se pripravljeni 
vključiti v proces doseganja 
naravovarstvenih ciljev zava-
rovanega območja in se jim ob 
tej priložnosti ponovno iskre-
no zahvaljujemo.

  Jasna Tarman, 
Javni zavod Krajinski park 

Ljubljansko barje

Natura 2000 in predstavitev programov  
upravljanja Nature – PUN

Konec januarja je v Hiši 
Evropske unije potekalo pre-
davanje za vse občine z naslo-
vom predstavitev Programov 
upravljanja območij Natura 
2000 za obdobje 2023–2028 in 
dobrih praks za izvajanje nosil-
cev upravljanja prostora. Do-
godek je organizirala Skupnost 
občin Slovenije. Na dogodku 
se je zvrstilo več govorcev in 
predstavnikov Ministrstva 
za naravne vire in prostor – 
MNVP, Zavoda RS za varstvo 
narave  ZRSVN in drugi.

Na začetku je dr. Katarina 
Groznik Zeiler iz MNVP po-
vedala, da se pri programu 
upravljanja na področju varstva 
narave trudijo iskati najbolj-
še rešitve. Skupaj s prebivalci 
teh območij so iskali rešitve, 
ki so naravi prijazne. Omenila 
je, kako so lanske poplave po-

kazale težave zaradi problema-
tičnih posegov v prostor, ki so 
se izkazali za napačne. Pouda-
rila je pomembnost prostora za 
razlivne površine vodotokov, 
ki so sonaravne rešitve, čeprav 
kdaj prebivalcem prinesejo sla-
bo voljo. Slovenija je že s pri-
pravo Programa upravljanja in 
določitvijo finančnih sredstev 
za to izpolnila pomemben del 
direktiv, ki jih narekuje Natura 
2000. Povedala je, da bodo za 
to na voljo tudi EU sredstva, 
zato si obeta veliko pozitivnih 
učinkov. 

Govorec je bil tudi Marko 
Rupar, župan občine Cerknice, 
ki je poudaril da je 41 odstotkov 
občine Cerknica v območju 
Nature. Povedal je, da je sicer 
Notranjski krajnski park prido-
bil veliko sredstev, da pa se po-
zablja na pravilno komunikaci-

jo z lastniki, ljudmi predvsem 
pri urejanju okolijsko občutlji-
vega trajnega travinja – OOTT. 
Pozval je vse institucije, da se 
vzpostavi mehanizme, ki bodo 
vključevali vse deležnike. Spre-
jete Uredbe iz Bruslja sprožajo 
na podeželju nezadovoljstvo, 
posebno ker niso dobro pred-
stavljene in ker ni čutiti zaščite 
domačih ljudi. Poudaril je, da 
mora krajinski park upravljati 
nekdo, ki živi na tem prostoru 
in ga dobro pozna. 

V nadaljevanju je pred-
stavnik MNVP Andrej Bibič 
predstavil umeščenost PUN 
do leta 2028. Poudaril je Di-
rektivo o habitatih in spomnil, 
da je potrebno preprečevati 
slabšanje stanja. V programu 
upravljanja so določeni cilji 
ohranjanja za vsako vrsto in 
vsak habitat ter navedeni ohra-

nitveni ukrepi, ki jih je potreb-
no realizirati.

Ključno je izvajanje ciljev po 
ukrepih, in to je potrebno dose-
či na celotnem območju Nature 
2000. Upoštevati je potrebno 
splošne in podrobno varstvene 
cilje, za katere so zagotovljena 
evropska sredstva in tudi do-
ločeni odgovorni nosilci. Pou-
daril je, da je Slovenija skladno 
z 12. členom Uredbe dolžna za 
območja pripraviti program 
upravljanja  PUN, ki obsega 
vsa območja. S postavljenimi 
cilji, upoštevanjem ukrepov in 
kazalcev pa se bo spremljalo 
stanje vrst habitatnih tipov. 

V PUN 2023–2028 (https://
natura2000.gov.si/) je pose-
bej opredeljen vsak sektor, ki 
ima svoj poglavje; gozdarstvo, 
upravljanja voda in ribištvo, 
kmetijstvo … Določene so prio-

Osrednji ukrep za ohranitev mokrotnih travnikov in varstvo 
njenih prebivalcev je časovno prilagojena košnja.
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Približuje se prvi  
Javni poziv 

Mineva eno leto od podpi-
sa Pogodbe o ustanovitvi LAS 
Sožitje med mestom in pode-
željem med vsemi člani LAS 
in vodilnim partnerjem Regi-
onalno razvojno agencijo Lju-
bljanske urbane regije (RRA 
LUR). V tem času je vodilni 
partner uspešno izvedel obe 
fazi pripravljalnih aktivnosti 
z namenom priprave Strategi-
je lokalnega razvoja (SLR) za 
območje občin Grosuplje, Ig, 
MOL in Škofljica. SLR je nas-
tala na osnovi analize obstoje-
čega stanja in na podlagi kar 
sedmih delavnic na lokalnem 
območju. V sodelovanju z jav-
nim, zasebnim in civilnim sek-
torjem smo prepoznali potrebe 
in priložnosti območja LAS. 
Pri snovanju so nam bili v po-
moč tudi individualni sestan-
ki, izpolnjene spletne ankete, 

projektne ideje in komentarji 
na osnutek SLR, ki je bil tudi v 
javni obravnavi. Pri vseh glav-
nih odprtih vprašanjih je sode-
loval dvanajstčlanski Upravni 
odbor LAS, ki je bil zadnji, ki je 
soglasno pritrdil k oddaji Stra-
tegije. Pravočasno pripravljena 
je bila oddana na Ministrstvo 
za kmetijstvo, gozdarstvo in 
prehrano do 31. 7. 2023. V je-
senskem obdobju so potekala 
usklajevanja SLR med LAS in 
MKGP. Potem je nastopilo ob-
dobje čakanja na zeleno luč. 
Končno je zasvetila konec de-
cembra, ko je bila v Uradnem 
listu objavljena Uredba o iz-
vajanju lokalnega razvoja, ki 
ga vodi skupnost, v obdobju 
2023–2027. Še bolj pa smo si 
vsi skupaj oddahnili, ko smo 
konec januarja prejeli še Od-
ločbo o potrditvi LAS in naše 

Strategije. Z njo so potrjena 
sredstva iz evropskih skladov 
EKSRP in ESRR, ki so namenje-
na izvajanju projektov, vključ-
no z dejavnostjo sodelovanja 
in njihovo pripravo, izbranih v 
okviru SLR in upravljanje LAS. 
Oba dokumenta sta ključnega 
pomena za pripravo projektov 
na Javne pozive LAS. V letoš-
njem letu smo tako največ časa 
namenili oblikovanju Meril za 
izbor projektov sofinanciranih 
iz intervencije LEADER/CLLD 
in pripravi Javnega poziva. 
Objavo prvega Javnega pozi-
va s strani LAS načrtujemo v 
spomladanskem času. Hkrati 
z njim bodo objavljena tudi 
Merila za izbor projektov in 
datumi delavnic za namen sve-
tovanja pri projektnih prijavah, 
na katerih bomo imeli še več 
natančnejših podatkov. Prva 

tovrstna delavnica je bila že za 
nami 27. 2. 2024 na Igu, kjer so 
vsi interesenti z območja LAS 
dodobra napolnili sejno sobo 
Centra Ig. Ker pa s tem še ni 
nič zamujenega, vas vabimo, 
da nas spremljate na spletni 
strani https://www.las-sozitje.
si/ in FB-strani LAS Sožitje 
med mestom in podeželjem. 
Za konec še poudarimo, da ste 
dobrodošli v prostore naše pi-
sarne ali pa se lahko dobimo na 
sami lokaciji oz. lokacijah izva-
janja projektnih aktivnosti, da 
vam pomagamo priti do odgo-
vorov na vaša odprta vprašanja 
pri pripravi projektov.

 Katarina Vrhovec 
Celarec, RRA LUR

ritete. Omenil je tudi smiselno 
prostorsko urejanje in ureditev 
odvajanja in čiščenja komunal-
nih odpadnih vod na prispev-
nem območju, ki pripada ob-
čini. Omejitev je določena na 
dva tisoč enot. Odprla se je raz-
prava glede čiščenja odpadnih 
voda in Andrej Bibič je potrdil, 
da se na MNVP in Direktoratu 
za vode zavedajo tega proble-
ma.

Besedo je imel tudi Tadej 
Kogovšek iz Krajinskega parka 
Pivška presihajoča jezera, ki ga 
je ustanovila Občina Pivka.

Poudaril je, da na Pivškem 
spodbujajo ekološko kmeto-
vanje in kmetijske prakse kot 
podporo varstvu narave. Po-
vedal je, da je pri njih Kmetij-
sko gozdarska zbornica zelo 
pomemben in aktiven partner. 
Pridobili so sredstva v višini 
2,9 mio eur in s sodelovanjem 
lastnikov iskali dobre rešitve. 
Krajinski park se je usmeril na 
odkup tistih zemljišč, kjer so 
lastniki živeli v tujini, ali so bila 
zemljišča zapuščena oz. so bili 
lastniki pokojni. Občina Pivka 
je v petih letih odkupila 29 ha 
zemljišč, predvsem travnikov. 
Dobro so sodelovali s kmetij-
sko svetovalno službo, ki s kme-

ti podpira krajinski park. Pos-
krbeli so za obstoječa travišča 
in čistili tiste površine, kjer je 
bila možnost za nadaljnjo kme-
tijsko obdelavo. Izvedli so tudi 
čiščenje obstoječih kalov in iz-
vedli nove v sklopu večjih no-
vih travnikov. Vsa zemljišča so 
šla nazaj v upravljanje kmetom 
pod pogojem, da jih obdelujejo 
pod pogoji obdelave krajinske-
ga parka, in tako so poskušali 
širiti ta vpliv. Širili so vključe-
nost v sistem KOPOP. Poudaril 
je, da je nujno potrebno sodelo-
vanje z deležniki ter jih pravo-
časno informirati.

Iz občine Trzin so prav tako 
predstavili Evropski projekt 
Marja v sodelovanja z ZRSVN.

Tudi v Trzinu so se lotili 
projekta najprej z ukrepom 
odkupa zemljišč, odstranili 
so lesne zarastline ter tujero-
dne vrste. Občina je odkupila 
približno 4,5 ha zemljišč, ki jih 
bodo z upravljavskimi pogod-
bami vrnili v uporabo kmetom, 
da bodo na njih lahko vpisa-
li GERK-e in tudi pridobivali 
sredstva iz virov KOPOP. Kar 
pet let so najmanj trikrat letno 
odstranjevali tujerodne rastli-
ne, da so jih uspešno iztrebili, 
zdaj pa so uredili učno pot. 

Predstavnica občine je pou-
darila, da so ves čas dobro so-
delovali z lastniki in pripravili 
dober komunikacijski načrt 
ozaveščanja, kar jim je prineslo 
pozitivne rezultate.

Ob koncu predavanja je 
Martina Kačičnik Jančar iz 
ZRSVN predstavila pregled 
stanja vrst in habitatnih tipov 
omrežja Natura 2000.

Predavanje PUN je bilo in-
formativne narave, saj so pred-
stavnike občin informirali o 
sprejeti uredbi in programih 
upravljanja Nature, ki smo jih 
dolžni realizirati skladno s cilji 
in ukrepi. Pri predstavnikih mi-
nistrstva in ZRSVN smo pred-
stavniki občin v dosedanjih 
programih pogrešali neposred-
no komunikacijo z občinami, 
še posebej z lastniki zemljišč. 
To se močno občuti  na obmo-
čju naše Občine Ig, ki ima zelo 
visok delež zemljišč v območju 
Nature.

Če povzamem besede pred-
stavnikov sosednjih krajinskih 
parkov, so vsi zelo aktivno iska-
li načine sodelovanja z lastniki 
zemljišč. Iskali so rešitve, ki so 
bile dobre tako za lastnike ze-
mljišč kot tudi za upravljalce 
območja, ki si dolžni upošte-

vati ukrepe in dosegati cilje 
uredbe. Na našem območju 
pogrešamo aktivno komuni-
kacijo in dobro obveščanje, ki 
bi vzpostavilo  zaupanje med 
različnimi deležniki do Krajin-
skega parka Ljubljansko barje 
– KPLB. Kmetje se, kot je zgo-
dovinsko znano, postavijo po 
robu, če so na njih naslovljene 
le omejitve in ukrepi, kar pa 
zmanjšuje kmetovanje.

V programu dela in finanč-
nem načrtu Javnega zavoda 
Krajinski park Ljubljansko 
barje za leto 2024 je navedeno, 
da bodo sodelovali s kmeti in 
KGZS vse leto, za ta namen je 
opredeljenih 150 ur. Napoveda-
li so izobraževalne delavnice za 
različne deležnike, med njimi 
so poleg nevladnih organiza-
cij navedene še občine, kmetje 
in odločevalci. Popolne infor-
macije in dober dialog lahko 
odprejo prostor ozaveščanja, 
dvigovanja pomena ohranjanje 
narava, in kar je najpomemb-
neje, ohranjanje kmetovanja.

 Andreja Zdravje, 
občinska uprava
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12. Občni zbor Župnijske karitas Ig
V petek, 16. 2. 2024, smo 

izvedli 12. redni občni 
zbor Župnijske karitas 

Ig. Obravnavali in sprejeli smo 
poročilo o delu in finančno po-
ročilo ŽK Ig za leto 2023 ter 
načrt dela in finančni načrt za 
leto 2024.

V letu 2023 smo izpeljali 
nekaj dobrodelnih akcij (izde-
lavo butaric za velikonočne 
praznike, adventne venčke za 
božične in novoletne praznike, 
voščilnice za velikonočne ter 
božične in novoletne prazni-
ke, ponudbo sveč Karitas). V 
letu 2023 smo ves čas poma-
gali ljudem v stiski z delitvijo 
podarjene hrane, higienskimi 
pripomočki, oblačili, pomagali 
pri nakupu šolskih potrebščin, 
kurjave, plačilu položnic ipd. 
Kupovali smo tudi hrano z 
zbranimi sredstvi od dobrodel-

nih akcij in darovi dobrotnikov. 
Delili smo hrano, ki jo prejema-
mo od Škofijske karitas Ljublja-
na na vsaka dva meseca ter EU 
in COVID-19 hrano, ki smo jo 
v lanskem letu prejeli štirikrat. 
Pomagali smo tudi pri izvedbi 
različnih prireditev v okviru 
naše župnije (farno žegnanje, 
koncerti pevskih zborov ipd.)

Iskreno se zahvaljujemo 
vsem dobrotnikom, sofinan-
cerjem in donatorjem, ki z 
nami lajšajo stiske ljudem.

Prav posebej se zahvaljuje-
mo Občini Ig za sofinanciranje 
naših programov, saj smo s tem 
lažje pomagali ljudem v stiski.

Za vso pomoč in podporo 
pri našem delu se iskreno zah-
valjujemo predsedniku naše 
ŽK, župniku Janezu Avseniku. 
Hvala za vso pomoč tudi kapla-
nu Janezu Pavlu Šuštarju. 

Celodnevni vzponi na Krim
Nekaj rednih obiskovalcev Krima 

ter oskrbnika v Domu na Krimu 
smo se odločili, da tudi v letu 2024 

že petič evidentiramo enodnevne peš 
vzpone in peš spuste: Strahomer–Krim–
Strahomer. 

V soboto, 23. marca 2024, bo svetla noč, 
saj bo skoraj polna luna in zagotovo bo lep 
dan. Dolg bo dobrih dvanajst ur, sonce bo 
vzšlo ob 6.01, zašlo pa ob 18.15.

Od tretje ure in petindvajset minut se 
bo mogoče vpisati v razpredelnico na mizi 
v brunarici pri mostu (310 m n. m.). Vsak, 
ki se ima namen vključiti v štetje vzponov, 
bo moral napisati ime in priimek ter čas, 
ko bo začel hoditi, enako bo moral zapisati 
čas začetka vsakega nadaljnjega vzpona. 
Naj poudarim, da to ni tekmovanje. Vsak 
hodi na lastno odgovornost, za svojo dušo 
in telo. V domu na Krimu (1.107 m n. m.) 
bo za nas rezervirana miza, na kateri bo 
podobna tabela. Vanjo se bo treba vpisati 
z imenom in priimkom ter časom prvega 
in vseh nadaljnjih prihodov. 

Vzpone lahko opravlja vsak sam zase 
ali v skupini od 3.30 ure od mosta v Stra-
homerju. Pot čez Strmec ali čez Kramar-
co lahko vsak prosto izbira tako za vzpon 
kot za spust. Ena in druga možnost poti je 
dolga 4,7 km v eno smer, vzpona oziroma 
spusta pa je 800 m. 

V Strahomerju bomo domačini pos-
krbeli, da bosta v brunarici ali pred njo 
na voljo ves čas brezplačen topel čaj in 
voda. Ravno tako bosta čaj in voda za 
udeležence evidentiranja na voljo brez-
plačno v domu na Krimu za našo mizo. 
Po treh opravljenih vzponih bomo deležni 
brezplačne enolončnice. 

Štetje bomo končali ob 19.00 v bruna-
rici v Strahomerju. Tisti, ki bomo napra-
vili tri ali več vzponov (800 m na vzpon), 
bomo prejeli potrdilo, na katerem bo po-
leg imena in priimka še število vzponov 
in premaganih višinskih metrov. Podeli-

tev potrdil bo 
v slopu podelitve Krimkomanije 2023/24.

Prijave na janko.strahomer@gmail.com 
niso pogoj za udeležbo, so pa zaželene, da 
se bomo lažje organizirali. 

V primeru neustreznega vremena na 
soboto bomo opravili evidentirane vzpo-
ne dan pozneje v nedeljo, 24. marca, za kar 
se bomo odločili do četrtka, 21. marca do 
20.00, in to sporočili na elektronske naslo-
ve prijav.

  Janko Purkat

 PLANINSKI KOTIČEK ////////////////////////////////////////////////////////////////////////////////

Župnijska Karitas Ig
Troštova ulica 12, 1292 Ig

Zahvala dobrotnikom 
Ob pogrebu pokojne Marije Zajec z Iga so svoj dar 
namenili Župnijski karitas Ig sosedje – družina Piškur. 
Hvala za vaš dar.

Župnijska Karitas Ig

TRANSAKCIJSKI RAČUN ŽUPNIJSKE KARITAS IG, na 
katerega lahko prispevate svoj dar za pomoč ljudem v 
stiski: SI56 0209 8026 0579 946 (NLB, d.d.)

Župnijska karitas Ig ima uradne ure vsak drugi petek v 
mesecu od 17. do 18. ure v učilnici župnišča.

  Župnijska Karitas Ig

Udeleženci iz leta 2022

mailto:janko.strahomer@gmail.com
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Zahvala
Zahvaljujemo se ekipi gasilcev naših prostovoljnih društev, 

ki se je na klic odzvala v torek, 23. 1. 2024, okoli 5.30. Gasilci 
ste s svojim hitrim, strokovnim in dobro organiziranim ukre-
panjem preprečili, da bi se požar razširil iz garaže na našo sta-
novanjsko hišo. Za vaše predano in požrtvovalno delo se vam 
iskreno zahvaljujemo.

Posebna zahvala pa gre tudi našim najbližjim sosedom, ki 
so prvi opazili požar, Občini Ig ter vsem drugim, ki ste nam 
tisti dan kakorkoli priskočili na pomoč. 

S hvaležnostjo, družina Jeram z Iga

Posvet gasilske zveze regije Ljubljana

V petek, 19. 1., smo ga-
silke in gasilci napol-
nili kulturno dvorano 

na Igu. Pod okriljem Gasilske 
zveze regije Ljubjana in Ga-
silske zveze Ig smo članice 
pripravile posvet za gasilke in 
gasilce.

Dogodek so s slovensko in 
gasilsko himno odprla dekleta 
iz pevskega zbora Borovničke, 
program pa je zajemal dve pre-
davanji in podelitev priznanj 
GZRL – Gasilske zveze regija 
Ljubljana.

Gostje posveta so bili pred-

sednik in poveljnik GZRL 
Franc Bradeško in Simon Čer-
ne, župan Zlatko Usenik in 
obe podžupanji, nekaj funkci-
onarjev pa je svojo udeležbo 
opravičilo, saj je ravno v petek 
sneg pobelil vso Slovenijo.

Prvo predavanje z naslovom 
Požar fotovoltaične elektrarne 
na kmetiji Mis v Medvodah sta 
predstavila Anže Šiler, povelj-
nik Gasilske zveze Medvode, 
in Gregor Gomboši, predstav-
nik Civilne zaščite Medvode. 
Opisala sta potek intervencije, 
poudarila število udeležencev 

in porabo sredstev, predsta-
vila dobre prakse ter težave, 
s katerimi so se gasilci sreče-
vali pri tej obsežni intervenci-
ji. Analiza požara je bila zelo 
dobro predstavljena.

Drugo predavanje je imela 
Suzana Anžur iz gasilske bri-
gade, ki je predstavila model 
psihološke pomoči za gasilce, 
ki se srečujejo s težavami po 
opravljeni intervenciji. Opisa-
la je zgodovino razvoja modela 
psihološke pomoči in stopnje 
pomoči, ki jih model ponuja, 
ter predstavila pogoje za zau-

pnike in njihov način izobraže-
vanja. Opozorila je na dejstvo, 
da gre za učinkovit sistem, ki 
pa med gasilci žal še vedno ni 
dovolj prepoznan, in apelirala 
na vse gasilce, da razmislijo o 
tem, kdaj bi bila takšna pomoč 
za njih dobrodošla.

Na posvetu so se podeli-
le tudi bronaste in srebrne 
značke ekipam, ki so osvojile 
medaljo na državnem ali po-
kalnem tekmovanju. Iz naše 
zveze je bronasto značko pre-
jela ekipa mladink iz Iške vasi, 
ki jo sestavljajo Neža Janežič, 
Kaja Gostič, Neža Žagar in 
mentor Blaž Pucihar, ki je na 
državnem tekmovanju v ga-
silski orientaciji v Novi Gorici 
osvojila drugo mesto. Pode-
ljena so bile tudi priznanja za 
posebne zasluge.

Za popestritev med točkami 
programa posveta je poskrbe-
la mlada gasilka s harmoniko 
in seveda je po uradnem delu 
sledila še manjša pogostitev.

 Branka Šturm, 
predsednica komisije za 

članice GZ Ig 
 Klemen Zibelnik

Zbrani gostje v Kulturni dvorani Ig

Ekipa mladink z mentorjem iz PGD Iška vasPredstavniki Gasilske zveze regija Ljubljana
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V pomlad z Društvom Šola zdravja in 
brezplačno vadbo Dihamo z naravo

Po zimskem premoru 
bomo v Društvu šola 
zdravja spet organizirali 

vodeno brezplačno vadbo Di-
hamo z naravo.

Tedenska srečanja za krepi-
tev čuječnosti in spodbujanje 
sprostitve bodo od marca po-
tekala na 32 različnih lokaci-
jah po Sloveniji.

Namen brezplačnih vadb z 
umikom v mirne kotičke nara-
ve je, da udeleženci prepozna-

jo razliko med sproščenim in 
napetim stanjem telesa ter v 
dobri uri dosežejo stanje spro-
ščenosti. 

Tudi letos se bodo srečanja 
začela s kratkim sprehodom 
v naravi do lokacije vadbe, ki  
telo spodbudi  v  gibanje. Krat-
ki umiritvi sledijo različne teh-
nike sproščajočih vaj – dihalne 
tehnike za spodbujanje vital-
nosti, vaje za hrbtenico za bolj-
šo gibljivost ter meditacija za 

sproščanje in samozavedanje 
fizičnega in psihičnega poču-
tja. Vadba se konča s tehniko 
tapkanja za sproščanje živčne-
ga sistema. 

Celoten potek vaj vsakič 
vodi usposobljena oseba in jih 
izvaja v enakem zaporedju. Iz-
brane tehnike niso zahtevne, 
zato jih lahko udeleženci že 
po nekaj obiskih osvojijo in 
tudi uporabljajo v vsakdanjem 
življenju. Vadba je prilagojena 

vsem generacijam, možnost 
brezplačne udeležbe pa med 
drugim omogoča tudi Ministr-
stvo za zdravje. 

Odzivi vadečih iz preteklih 
sezon so zelo pozitivni – mno-
go jih je v tej skupinski aktiv-
nosti prepoznalo možnost za 
tedensko sprostitev in druže-
nje. Zato se v društvu veseli-
mo nove sezone, že četrte po 
vrsti, ki bo tudi letos trajala 
vse do oktobra z vmesnim po-
letnim premorom.

Vabimo vas, da se nam pri-
družite na brezplačni tedenski 
vadbi Dihamo z naravo, ki je 
od marca predvidena tudi v 
Občini Ig. Ker je skupina, ki 
se bo imenovala Macesen, še 
v nastajanju, se lahko vsi zain-
teresirani za podatke o lokaciji 
in terminu vadbe obrnete na 
vodjo projekta Dihamo z nara-
vo Andraža Purgerja: andraz@
solazdravja.si. 

Več informacij je tudi na 
spletni strani: https://so-
lazdravja.com/category/diha-
mo-z-naravo/. 

Veselimo se srečanja in di-
hanja z vami v objemu narave!

  Ana Pirih, promotor 
Društva šola zdravja

Jutranji trik za boljši dan
Uporabimo trebušne 

mišice, na katere po-
gosto pozabimo,  saj 

so dobro skrite v notranjosti, 
kjer poteka tudi zgodba naše-
ga gibanja od rojstva do po-
zne starosti. Trebušne mišice 
so pomembne za našo držo, 
telesno kondicijo in zdravje, 
ki vzdržuje našo voljo in inte-
rakcijo med delovanjem in po-
čitkom. So kot iznajdljiv most 
za sodelovanje s seboj in pove-
zovalna pot z vsemi okoli nas. 
So vez hitrih reakcij v medse-
bojnih odnosih in z voljo nam 
omogočajo delovati v miru in 
z modrostjo, ki jo imamo glo-
boko v sebi.

Odločitve, ki jih izbiramo, 
krojijo naše občutke, ki jih 
prepoznamo kot stres. Na nas 
delujejo kot čustva.  Reakcija 
na čustva je odgovor naše not-
ranje inteligence. Vajeni smo, 
da takoj odreagiramo. S čustvi 
in čustvenimi reakcijami se 
lahko soočimo bolj ozavešče-
no: s treningom misli in naših 
osebnih reakcij. Vemo, da smo 
že veliko storili in svoj notra-
nji svet premaknili na višjo 
raven. Negativne reakcije, jeza 
iz okolice in čustva drugih nas 
zato ne potegnejo več v njihov 
svet.

Ko se ukvarjamo s seboj in 
ko gre kaj narobe, vemo, da 
nas na to najprej opomnijo 
bolečine v nas: bolečine v tre-
buhu, ki segajo proti srcu in 
glavi. Ti znaki nas nagovarja-
jo, da nekaj storimo, da se pre-
maknemo, in kakršenkoli gib 
bomo naredili, bo ta vplival 
na boljšo voljo in naše razpo-
loženje. Presegli bomo svoje 
okvirje, premagali cono udo-
bja. Zdaj drugače razmišljamo, 
zato bomo drugače ukrepali. 
Prisluhnimo sebi, svojemu 
telesu,  ki nam sporoča o te-
žavah. Najprej poskrbimo za 
umiritev, dihanje, ki je prvi 
opomnik, da nekaj ne gre v 

pravo smer. Prisluhnimo tihim 
mislim, ki nas že nekaj časa 
opominjajo, naj kaj storimo. 
Poiščimo strokovno pomoč, če 
sumimo, da so bolečine takega 
izvora, da si ne zmoremo po-
magati. Kako ravnati?

Sami lahko izvedemo nekaj 
trikov za boljše razpoloženje. 
Naučimo tudi druge.

Uredimo prostor, ukvarja-
mo se z gibanjem, spremenimo 
misli ter ozavestimo nelagodje 
in slabo počutje. To ne bo več 
težava, ampak nov izziv. Verje-
mite: pitje vode, ozaveščenost 
dihanja in občutek miru, vse 
to dela čudeže. Na vztrajnost 

Vadba poteka v objemu narave.
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in naše zglede se bodo od-
zvali drugi in vsi bomo obču-
tili spremembe. Uporabljali 
bomo način, ki ni stresen in ne 
povzroča napetosti. 

Za to poskrbimo, že ko se 
prebudimo – dobra misel zjut-
raj prinese dober dan in miren 
spanec.

Vaja
Ležimo na hrbtu na poste-

lji ali podlagi. Pretegnemo se 
na vse strani. Med izvajanjem 
dihamo s hitrostjo vdiha in iz-
diha, ki si ga določimo glede 
na to, s kakšno intenzivnostjo 
smo se odločili izvesti vajo.

– Poskrbimo za dobro sta-
bilizacijo hrbtnih mišic. Glava 
naj leži na podlagi. Trebušne 
mišice stisnemo, pritisnemo 
mišice bokov na podlago in 
pokrčimo noge. Preverimo, ali 
je trebuh spuščen in so miši-

ce padle proti hrbtenici, noge 
dvignemo in jih stegnemo. Ko-
lena iztegnemo, kolikor lahko, 
zdaj noge pregibamo v škarje, 
jih umirimo, nato pregibamo 
v gležnjih, za tem premikamo 
stopala gor in dol, da čutimo 
meča, napnemo peti, prste sto-
pal obrnemo proti sebi. Znova 
preverimo trebušne mišič-
ne sklope, ali tiščijo hrbet na 
podlago do rahle napetosti. 
Položaj držimo nekaj sekund, 
nato spuščamo noge k sebi v 
pokrčen položaj,  pete nekaj-
krat potisnemo k sebi in prste 
od sebe, vendar ne dvigujemo 
hrbta od podlage – ledveni 
del še dodatno potisnemo v 
podlago. Vajo ponovimo z eno 
in drugo nogo, iztegnjeno in 
pokrčeno verzijo. Na koncu 
vaje noge objamemo ter se za-
kotalimo levo in desno. Nežno 
dvignemo glavo in sprostimo 

vrat, nato stegnemo noge in 
se pretegnemo na vse strani. 
Poigravamo se z različnim gi-
banjem: noge pokrčimo, sto-
pala so na podlagi, dvignemo 
boke, zadržimo, dihamo tako, 
da vidimo dvig trebuha, ko so 
boki v zraku. Vajo ponovimo 
tolikokrat, kolikor nam dopuš-
ča čas, in z vsako ponovitvijo 
se bo trup manj upiral.  Trup 
nežno spuščamo na podlago 
tako, da zadržimo boke rahlo 
v zraku in čisto na koncu, ko 
popustijo notranje napetosti, 
spuščamo še boke in telo na 
podlago, stegnemo nogi, se 
raztegnemo po podlagi in di-
hamo. Če imamo čas, se obr-
nemo, da izvedemo še mačko, 
ali pa le par minut mirno oble-
žimo.  Občutimo odlično novo 
energijo. Prilagodimo hitrost 
in intenzivnost vaje tudi glede 
na svoje počutje.  Ustvarjajmo 

z gibanjem in tehnikami, ki jih 
poznamo.

Vaja pomeni TRUDITI SE. 
Napetosti bodo popustile in 

prebava se bo uredila, uredil 
se bo pritisk, in kar je zelo po-
membno: obogatila se bo naša 
zavest.

Sebi smo namenili nekaj 
trenutkov in tudi drugim dali 
možnost, da najdejo trenutke 
v njih. V iskanju lepot na vseh 
področjih vam želim lepe po-
mladne dni. Pišite ali pokliči-
te, ko se zatakne.

 Tina Sešek, 
voditeljica in terapevtka

Mednarodno tekmovanje v 
inkluzivnem karateju

Ižanski karateisti so se 
udeležili mednarodnega 
tekmovanja inkluzivnega 

karateja na Madžarskem pod 
okriljem svetovne Inclusive 
Karate organizacije. Udeležile 
so se ga štiri države in več kot 

50 tekmovalcev. Trije Ižanci, 
Nika, Anže in Mark, so tekmo-
vali v veliko različnih katego-
rijah. Od posameznih in eki-
pnih kat, v paru s trenerjem in 
tekmovalcem iz druge države, 
trikoračna borba ipd. 

Vsi tekmovalci so odlično 
opravili svojo nalogo, saj so 
osvojili skupaj pet zlatih, tri 
srebrne in tri bronaste meda-
lje. Slovenijo je zastopal tudi 
Filip iz kluba Kimon iz Ljublja-
ne, ki je dodal še srebrno in 
bronasto uvrstitev. Strokovno 
vodstvo na tekmovanju sta 

bila Bojan Marinček in Matej 
Kabaj.

Čestitke vsem!

 Mateja Breznik, 
Karate-do klub Ig Shotokan 

  Karate Ig

 ŠPORT //////////////////////////////////////////////////////////////////////////////////////////////////////

Uvrstitev v ekipni kati.

Skupinska fotografija tekmovalcev in strokovnega vodstva na 
tekmovanju.

https://www.facebook.com/groups/191701434244495/user/1296087672/?__cft__%5b0%5d=AZUBXVUmzxWG16d_u2ymQPzZl8T-U6csxI7swCGd3ss2RDQJZ-ZM5ubkyTahK8zBmtls4MdKznio9BVyOzixEm-zQ5Qx1_Jgm1Qzk1GvijxNcyKPn5GVJj7kj2J9x6fqtCXN2czeYs5X_JyO0WSfBgX9rS_pbmKu9afmqsWkeV0YUM1xomOxWyWofwbKrFsmfuE&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/groups/191701434244495/user/751865834/?__cft__%5b0%5d=AZUBXVUmzxWG16d_u2ymQPzZl8T-U6csxI7swCGd3ss2RDQJZ-ZM5ubkyTahK8zBmtls4MdKznio9BVyOzixEm-zQ5Qx1_Jgm1Qzk1GvijxNcyKPn5GVJj7kj2J9x6fqtCXN2czeYs5X_JyO0WSfBgX9rS_pbmKu9afmqsWkeV0YUM1xomOxWyWofwbKrFsmfuE&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/groups/191701434244495/user/751865834/?__cft__%5b0%5d=AZUBXVUmzxWG16d_u2ymQPzZl8T-U6csxI7swCGd3ss2RDQJZ-ZM5ubkyTahK8zBmtls4MdKznio9BVyOzixEm-zQ5Qx1_Jgm1Qzk1GvijxNcyKPn5GVJj7kj2J9x6fqtCXN2czeYs5X_JyO0WSfBgX9rS_pbmKu9afmqsWkeV0YUM1xomOxWyWofwbKrFsmfuE&__tn__=-%5dK-R
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Državno prvenstvo v pospešenem in 
hitropoteznem šahu
Med 19. in 21. januar-

jem je v Ljubljani 
potekalo državno 

prvenstvo v pospešenem in 
hitropoteznem šahu za leto 
2024. V konkurenci med po-

samezniki je bilo prijavljenih 
več kot 140 šahistk in šahistov, 
v ekipni konkurenci pri čla-
nih in članicah pa kar okoli 60 
ekip. Odprtje prvenstva je po-
tekalo v petek, 19. januarja ob 

17.30, čemur je sledilo hitropo-
tezno posamično prvenstvo. 
Naslednji dan sta potekali obe 
ekipni tekmovanji, in sicer v 
hitropoteznem in pospešenem 
šahu, v nedeljo pa se je šahov-
ski konec tedna končal še s 
posamičnim prvenstvom v po-
spešenem šahu.

Prvenstva se je tako kot že 
vrsto let udeležil tudi ŠK Ig 
(Šahovski klub Ig). ŠK Ig je na 
prvenstvu nastopal v obeh eki-
pnih konkurencah, več članov 
in članic pa je tekmovalo tudi 
v posamičnih konkurencah. 
Barve ŠK Ig so na prvenstvu 
zastopali: Igor Jelen, Alim Ha-
sanagič, Anel Hasanagič, Lara 
Janželj, Milan Brglez in Jan 
Župec.

V ekipni konkurenci je ŠK 
Ig v hitropoteznem tempu 
med 42 ekipami zasedel 10. 
mesto, v pospešenem šahu pa 

med 40 ekipami 6. mesto.
Največji uspeh ŠK Ig je na 

letošnjem prvenstvu dosegel 
Anel Hasanagič, ki je v član-
ski konkurenci v pospešenem 
šahu med 109 šahisti dosegel 
vrhunsko tretje mesto in bro-
nasto kolajno.

Celotni rezultati tekmo-
vanj in rezultati preostalih 
članov, ki so prav tako od-
lično igrali, so na voljo na 
spletnem mestu: https://
chess-results.com/tnr875877.
aspx?lan=1&art=1&rd=9.

 Adrijan Rožič, 
predsednik ŠK Ig

Šolski športni uspehi
Šolski rokomet

Učenke šolske rokometne 
reprezentance OŠ Ig so os-
vojile prvo mesto na šolskem 
državnem četrtfinalnem tek-
movanju in se uvrstile v polfi-
nale med devet najboljših šol v 
državi.

Šolsko polfinalno državno 
tekmovanje v skokih z male 
prožne ponjave

Uspešen nastop učenk in 
učencev OŠ Ig
Rezultati ekipno:
– najmlajši dečki, 4. mesto
–  mlajši dečki, 11. mesto
starejša dekleta, 10. mesto.

Rezultati posamično:
– najmlajši dečki: Marko 
Mićanović, 4. mesto, Dominik 
Pavlič, 13. mesto, Janez Ja-
mnik, 15. mesto, Vid Jamnik, 
24. mesto
– mlajši dečki: Encijan Cim-
perman, 12. mesto
– starejša dekleta: Gaja Pet-
kovšek se je z osvojitvijo 1. 

mesta uvrstila v finale šol-
skega državnega tekmovanja, 
Ajda Grum, 37. mesto, Planika 
Cimperman, 47. mesto

Čestitke!

 Stanko Zavec

Zmagovalci pospešenega posamičnega prvenstva 2024, 
od leve: David Brinovec, Jan Šubelj, Anel Hasanagič (ŠK Ig)

Učenke šolske rokometne reprezentance Tekmovanje v skokih z male rožne ponjave

https://chess-results.com/tnr875877.aspx?lan=1&art=1&rd=9
https://chess-results.com/tnr875877.aspx?lan=1&art=1&rd=9
https://chess-results.com/tnr875877.aspx?lan=1&art=1&rd=9
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Tako tiho, skromno si živela,
takšno si življenje imela.
Zdaj rešena vseh si bolečin,
za tabo ostal bo lep, a boleč spomin.

Z A H VA L A
V 90. letu starosti se je od nas poslovila naša draga mami,  

mama, tašča in teta

JOŽEFA MATJAŽ
po domače Štefanova Pepca iz Vrbljen

Ob izgubi naše drage mame se zahvaljujemo vsem sorodnikom, 
sosedom, prijateljem in znancem za izrečeno sožalje, darovano cvetje, 
sveče, darove za sv. maše in cerkev.

Hvala osebju Doma Marije in Marte Logatec za predano in sočutno 
oskrbo. Hvala bolnišničnem osebju Infekcijske klinike za ves njihov 
trud pri zdravljenju. Zahvaljujemo se bolniškemu duhovniku gospodu 
Miru Šlibarju. Posebna zahvala domačemu župniku Acu Jerantu za 
lepo opravljeno pogrebno sveto mašo ter pogrebni službi Vrhovec.
Hvala vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti.

Vsi njeni

Ni smrt tisto, kar nas loči,
in življenje ni, kar druži nas.
So vezi močnejše.
Brez pomena zanje so razdalje, kraj in čas.
(M. Kačič)

Z A H V A L A

MARIJA ZAJEC
(28. 8. 1938–12. 2. 2024)

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste na zadnji poti pospremili našo 
drago mamo in babico Marijo Zajec, rojeno Kobal. Hvala za vsa izrečena 
sožalja, darovano cvetje, sveče, svete maše in prispevke.

Zaposlenim v DSO Bokalce se zahvaljujemo za vso skrb in nego. Iskrena 
hvala Pogrebnemu zavodu Vrhovec, kaplanu Janezu Pavlu Šuštarju 
za lepo opravljen cerkveni obred, pevkam, trobentaču in Društvu 
upokojencev Ig.

Naj počiva v miru, ohranili jo bomo v lepem spominu.

Sin Marko ter hčerki Helena in Mateja z družinami

Nikdar te ne bomo pozabili,
spomini nam lepšajo dan.
Te vedno ob sebi čutili,
kot smo takrat tvojo dlan.

Z A H V A L A

JOŽE PURKAT
13. 2. 1963–13. 1. 2024

Ob boleči in prezgodnji izgubi našega ljubljenega moža in očeta se 
iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sošolcem, sosedom, 
sovaščanom, sodelavcem in vsem drugim, ki ste bili z nami v teh težkih 
trenutkih. Posebno se zahvaljujemo vsem, ki ste nam v času njegove 
bolezni nudili kakršnokoli pomoč, nam stali ob strani in nas bodrili.

Hvala vsem, ki ste se poklonili njegovemu spominu, in vsem, ki ste ga 
tako številčno pospremili na njegovi zadnji poti k večnemu počitku. Iz 
srca hvala vsem za besede tolažbe, tople stiske rok, darovano cvetje in 
sveče ter darove za svete maše. 

Zahvaljujemo se tudi župniku mag. Frančišku Jerantu za lep pogrebni 
obred, Jožici Anzeljc za pripravo vežice in pogrebni službi Vrhovec za 
lepo žalno slovesnost.

Dragi oči, radi te imamo. Neskončno. 
Žena Marija, otroci Gašper, Simona in Helena

V tihi spomin človeku,
ki smo ga imeli radi.
V mislih in srcu boš
vedno z nami.

Z A H V A L A

MARJAN MAHKOVEC
24. 12. 1944–15. 2. 2024

Globoko v žalosti, pa vendar hvaležni, da smo lahko živeli s teboj, se 
poslavljamo od tebe, dragi mož, oče in ata. Tvoja ljubezen do družine je 
bila neizmerna, in večno ti bomo hvaležni.

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom, 
gasilcem iz Bresta, županu Občine Ig, Štabu civilne zaščite in Gasilski 
zvezi Ig za izrečeno sožalje, darovano cvetje in sveče. Marko, hvala za 
ganljiv poslovilni govor.

Radi te imamo in nikoli te ne bomo pozabili.

Vsi njegovi
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Bolečino se da skriti,
solze moč je zatajiti,
le praznine, ki ostaja,
se ne da nadomestiti.

Z A H V A L A

ob boleči izgubi dragega moža, očija, dedija, tasta, brata in strica

FRANCA PUCIHARJA
iz Višnje Gore, 9. 8. 1959–21. 2. 2024

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste bili z nami v bolečini in težkih 
trenutkih ob njegovem slovesu, nam izrekli sožalja, darovali za svete 
maše, cvetje, sveče in se z lepimi besedami spomnili njegovega bogatega 
življenja.
Največja zahvala velja vsem, ki ste z njim delili mnogo trenutkov v 
življenju in ste ga z nami pospremili k njegovemu zadnjemu počitku.
S tem ste pokazali svoje spoštovanje in srčnost, ki je neprecenljiva.
Posebej se zahvaljujemo sosedu Francu Košaku, ki ga je ob njegovi 
bolezni vsakodnevno obiskoval in spodbujal ter s svojo potrpežljivostjo 
hodil z njim na sprehode.
Zahvaljujemo se vsem sorodnikom in sosedom za sočutje in 
dobrosrčnost, vsem prijateljem in znancem, njegovim sošolkam in 
sošolcem iz OŠ Ig, Pavlu Grozniku za tople besede slovesa, Turističnemu 
društvu Višnja Gora in Polževo za žalno sejo, osebju ZD Ivančna Gorica, 
osebju Kliničnega centra in Onkološkega inštituta za lajšanje življenja 
ob odhajanju, Gobarskemu društvu Ig, DSO Fužine, Elektru Ljubljana, 
Generalnemu sekretariatu Vlade Republike Slovenije, Milšped d.o.o., 
župniku Slavku Judežu in kaplanu Mateju Rusu za lepo opravljeno 
pogrebno slovesnost, pevcem Prijatelji iz Šentvida pri Stični ter pogrebni 
službi Perpar za sočutno organizacijo in pomoč v težkih trenutkih. 
 
Res težko je slovo, a v večnosti se spet snidemo.
 
Zelo te bomo pogrešali! Hvaležni, da si za nas skrbel, lajšal naša bremena, 
nas vodil in nas razveseljeval.
 
Žalujoča žena Marta, hčerka Katja, sinova Gregor in Gašper z družinami 
in vsi njegovi

Zdaj se spočij, izmučeno srce,
zdaj se spočijte, zdelane roke.
Zaprte so utrujene oči,
le moja drobna lučka še gori.
S. Makarovič

Z A H V A L A

FRANČIŠKA JANEŽIČ
(9. 3. 1931–13. 2. 2024)

Ob izgubi naše drage mame se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, 
sosedom in drugim krajanom, prijateljem in znancem za izrečena 
sožalja, podarjeno cvetje, sveče ter prispevke za cerkvene in humanitarne 
namene.
Hvala vam, ker ste jo imeli radi, se ji tako množično poklonili in jo 
pospremili na zadnji poti, ter vsem, ki ste omogočili, da je bilo njeno 
zadnje slovo spoštljivo in slovesno.

Sin Lojze, hčerka Martina, vnuka Aleš in Andreja z družino ter 
preostali ožji sorodniki.

Gasilska ulica 10, Ig 
gsm cvetličarne: 031/790-655
Delovni čas:
delavniki od 8. do 18.30 ure
sobota od 8. do 13. ure
V cvetličarni vam nudimo:
– ikebane, vence, žarne venčke, sveče …
– zemljo in pesek za grobove
– poročne šopke

gsm vrtnarije:  
041/694-244

Vabljeni  
tudi v Vrtnarijo  
Grdadolnik na 

Ižanski cesti 320!

Cvetličarna Grdadolnik  

oglas cvetlicarna Grdadolnik 2016_97x65.indd   1 3.3.2016   7:36:34POSREDNIŠTVO PRI PRODAJI LESA, 

GREGOR CELARC S.P.
031/573-255

ODKUP – SEČNJA – SPRAVILO
Nudimo vam odkup vseh vrst GLS, tako 
listavcev kot iglavcev po konkurenčnih cenah 
in zagotovljenemu plačilu.
Prav tako nudimo tudi posek in spravilo lesa.
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lasersko zobozdravstvo

in estetika

zobna protetika, kirurgija

in implantologija

zdravljenje parodontalne

bolezni

otroško zobozdravstvo

 
DRUŽINSKO ZOBOZDRAVSTVO NA ŠKOFLJICI

NUDIMO VSE STORITVE MODERNEGA ZOBOZDRAVSTVA IN SE HKRATI 
PRILAGAJAMO VAŠIM ŽELJAM IN POTREBAM.

CESTA OB BARJU 68
1291 ŠKOFLJICA
T: 031 272 398
E: INFO@DENTA.SI
WWW.DENTA.SI

PAKETI USTNE HIGIENE, ZALIVKE, PROTEZE, MOSTIČKI
IMPLANTATI, EKSTRAKCIJE, ORALNO KIRURŠKI POSEGI, 
SVETOVANJE, REPARATURE PROTEZ

HITRI ANTIGENSKI COVID TESTI S POTRDILOM

Dostava 
hrane

040 336 179
01 286 46 77

www.gostilna-mars.si
Brest 45, Ig

PONEDELJEK–PETEK 10.00–21.30
SOBOTA, NEDELJA in PRAZNIKI 11.00–21.30

Nudimo vam tudi vsak 
dan sveže malice.
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TRGOVINA VITA na Ižanski cesti s ponudbo za vrtičkarje in 
profesionalce. Sadike vrtnin slovenskega porekla, semena – mala 
in večja pakiranja, gnojila, zemlja Klasmann. Več vrst semenske-

ga krompirja tudi Kresnik in še in še.

DOSTOP S KRIŽIŠČA PERUZZIJEVE ULICE  
in IŽANSKE CESTE

TRGOVINA VITA, IŽANSKA CESTA 276, LJUBLJANA
TEL.: 01/427-24-87
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MALI OGLASI
Učiteljica, vzgojiteljica, NLP coachinja nudim jutranje/
večerno varstvo, pomoč pri šolskemu delu/gospodinjskih 
opravilih ter svetovanje pri vzgoji. Pokličite za brezplačno 
prvo uro! Tel. 069/740 -445, Marijana

Zaposlimo monterje za delo na terenu, selitev industrijske 
opreme. Zahteva: B-kategorija. Volja do dela in učenja novih 
spoznanj ter mentalna higiena. Dušan Ograjšek, 031/695-759

Zaposlimo administratorko za polni ali skrajšani delovni čas. 
Potrebna znanja: MS Office, komunikativnost, računalniška 
pismenost, redoljubnost in urejenost. Zaželena B-kategorija. 
Dušan Ograjšek, 031/695-759

Mali oglasi so brezplačni in jih sprejemamo na naslov:
Občina lg, Govekarjeva cesta 6, 1292 Ig  
ali na elektronski naslov:  
mostiscar@obcina-ig.si.

Rok za oddajo malih oglasov za objavo v prihodnji 
številki je 29. februar 2024.

Vabljeni na TRŽNICO IG
vsako soboto, od 8. do 12. ure.

Redna ponudba
• Sveže mleko in mlečni izdelki
• Kruh in krušno pecivo
• Jajca
• Med
• Sušene mesnine
• Sezonsko sadje in zelenjava
• Domači rezanci in peka

Občasna ponudba
• Sveže ribe iz Hvara
• Bučno in oljčno olje

Aktualno:

SADIKE

OBČINA IG

Vodeni ogled z dr. Eleno Legissha  
z Inštituta za arheologijo SAZU bo
v sredo, 20. marca 2024, ob 19.00.

Obvezne so prijave na info@dfg.si ali GSM: 051/374-475.
Zbiramo jih do zasedbe mest (25 oseb).

Prijazno vabljeni!

Spoštovani ljubitelji zgodovine  
in Ljubljanskega barja!

Lani smo si ogledali koliščarsko naselje  
(Morostig) in se dogovorili, da si v letošnjem letu 
 ogledamo Hišo Morostig, hišo narave in kolišč.

30 LET

mailto:info@dfg.si
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KONJČEK  
CLUB BAR 
Banija 100, Ig

ODPIRALNI ČAS:
PON  8-22
TOR  8-22
SRE  8-22
ČET  8-22
PET  8-24
SOB  8-24
NED  8-22

Gostinske storitve,  
Karin Repar, s.p.
Hrenova ulica 33, Ig

NOVO V PONUDBI 
Pice Tonač pice po 7€.

 PONOVNO  
 ODPRTO!

 KOLEDAR PRIREDITEV ////////////////

Ob prazniku Občine Ig  
vas vabimo na prireditev

FRAN GOVEKAR  
MED NAMI

v ponedeljek, 18. marca 2024,

z naslednjim programom:
18.00 – odprtje Govekarjeve sobe  
(Občina Ig, Govekarjeva cesta 6)

19.00 – Govekarjev večer  
(Dvorana Centra Ig, Banija 4)

Fran Govekar, pisatelj, dramatik in kulturni delavec, 
po katerem se imenuje naše društvo, se je rodil 

9. decembra 1871 v stari šoli na Igu, kjer je danes 
sedež Občine Ig. V sodelovanju z občino smo uredili 

spominsko sobo.
Že dobrih 30 let ustvarjamo, pesnimo, igramo, 

slikamo in prepevamo za vas. Delček tega vam želimo 
predstaviti na prazničnem Govekarjevem večeru, kjer 

se bodo predstavile skupine, ki delujejo v Društvu 
Fran Govekar Ig.

Vabljeni!

MAREC
sobota, 16. marec,  
ob 18. uri, Dom kulture Ig

Otroška predstava Po Sloveniji s 
popotnikom Jakom
Občina Ig

ponedeljek, 18. marec,  
ob 17. uri, Knjižnica Ig

Ustvarjalna delavnica za odrasle 
Umetnost risanja s pikami
MKL - Knjižnica Ig

ponedeljek, 18. marec,  
ob 18. uri, Občina Ig

Odprtje Govekarjeve sobe
Občina Ig in DFG Ig

ponedeljek, 18. marec, ob 
19. uri, Dvorana Centra Ig

Govekarjev večer
Društvo Fran Govekar Ig

sreda, 20. marec, ob 17. uri, 
Knjižnica Ig

Ura pravljic
MKL - Knjižnica Ig

sreda, 20. marec, ob 19. uri, 
Morostig

Barje, ali te poznam - voden 
ogled hiše Morostig  
Obvezne prijave!
Društvo Fran Govekar Ig

sreda, 20. marec, ob 19. uri, 
Knjižnica Ig

Potopisno predavanje Barve 
Brazilije
MKL - Knjižnica Ig

četrtek, 21. marec, ob 18.30, 
Dom kulture Ig

Mladinska predstava Bozonovo 
maščevanje
Društvo Fran Govekar Ig

petek, 22. marec, ob 19. uri, 
Športna dvorana Ig

Proslava ob občinskem prazniku
Občina Ig

sobota, 23. marec, ob 9.uri, 
Morostig

Projekcija filma in voden ogled 
Morostiga 
Obvezne prijave!
KPLB in Občina Ig

sobota, 23. marec, ob 20. 
uri, Dom kulture Ig

Predstava Fejmiči: Sama sta 
najboljša
POPUP Teater

sobota, 23. marec, od 14. do 
18. ure, in nedelja, 24. marec, 
od 10. do 18. ure, dvorana 
PGD Vrbljene - Strahomer

Velikonočna razstava
Turistično društvo Krim

ponedeljek, 25. marec, ob 17. 
uri, Knjižnica Ig

Beremo s Tačkami
MKL - Knjižnica Ig

sreda, 27. marec, ob 17. uri, 
Knjižnica Ig

Predstava Kekec in Bedanec
MKL - Knjižnica Ig

sreda, 27. marec, ob 19. uri, 
Dom kulture Ig

Koncert Adija Smolarja
Društvo Fran Govekar Ig

četrtek, 28. marec, ob 18.30, 
RTC Zapotok

Velikonočna ustvarjalnica
Društvo Zapotok

APRIL
sreda, 3. april, ob 17. uri, 
Knjižnica Ig

Ura pravljic
MKL - Knjižnica Ig

četrtek, 4. april, ob 19. uri, 
Dvorana Centra Ig

Potopisno predavanje Kolesarsko 
vandranje po Oceaniji
Društvo Fran Govekar Ig

sreda, 10. april, ob 17. uri, 
Knjižnica Ig

Delavnica English Mind Lab
Knjižnica Ig

sobota, 13. april, ob 9. uri, 
RTC Zapotok

Čemažev pohod
Društvo Zapotok

Letni koledar prireditev v Občini Ig najdete  
na spletni strani www.obcina-ig.si.
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Turistično društvo Krim  
v sodelovanju z Občino Ig

vabi na ogled

velikonočne razstave
v soboto, 23. marca 2024, od 14.00 do 18.00,

in na cvetno nedeljo, 24. marca 2024, od 10.00 do 18.00,
v dvorano gasilskega doma Vrbljene-Strahomer (Hipodrom Vrbljene).

Na razstavi si boste lahko ogledali opremljeno črno kuhinjo, velikonočne jedi, pirhe na 
sto in en način, staro posodo in pripomočke ter še marsikaj … Kot vsako leto bo tudi 

letos prikaz izdelovanja butaric.
Vzemite si urico časa in pridite na ogled naše razstave. Ne bo vam žal, videli boste 

marsikaj zanimivega.

Vsi prav lepo vabljeni!
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Društvo Fran Govekar Ig in 
kolesar Aleš Juvanc

vabita na predstavitev 

Kolesarskega vandranja 
po Oceaniji

Aleš je kolesarsko pot začel v mestu Perth na zahodni 
obali Avstralije. Nadaljeval je po osamljeni pokrajini, 

kjer tudi po 190 kilometrih ni bilo nobene zgradbe. Poleg 
tega ga je v prvem delu oviral močan veter v prsi, zato 
je večkrat krvavel iz nosu. Srečal se je z Aborigini in 

občudoval klife. Prikolesaril je v mesto Adelaide, kjer je 
imel za rojake potopisno predavanje.

Sledil je Melbourne. Vmes je poletel še na Fidži in 
kolesaril tudi tam. Po vrnitvi je nadaljeval kolesarsko 

pot po Avstraliji in jo sklenil v mestu Sydney na vzhodni 
obali z ogledom znamenite opere. V slabih dveh mesecih 

je na kolesu premagal 4.656 km.
Vas zanima, kaj vse se je še zgodilo na poti?

Pridite na predstavitev
v četrtek, 4. aprila 2024, ob 19.00,  

v dvorano Centra Ig.

Prijazno vabljeni!

ADI 
SMOLAR
Sreda, 27. marec 2024 
ob 19.00, Dom kulture Ig

VSTOPNINA 
18 EUR

Rezervacija  vstopnic: info@dfg.si
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Spoštovani oglaševalci!
Ponujamo vam možnost zakupa križanke, ki jo lahko prilagodimo vaši dejavnosti.
Namesto klasičnega oglasa se predstavite v križanki!
Za podrobnosti pišite na mostiscar@obcina-ig.si.

Foto: Blaž Pucihar
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